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Rok 2022 bude tvorivým rokom, plným 
výziev, každodennej práce, projektov, 
ktoré plánujeme dokončiť a tiež nových 
projektov. Spomeniem len tie najdôleži-
tejšie. 

Začiatkom roka spúšťame rekonštrukciu 
a modernizáciu budovy ŠK na Športo-
vom námestí. Taktiež začíname povoľo-
vací proces modernizácie domu smútku. 
Bol by som veľmi rád, aby sa prvé práce 
na dome smútku začali už na konci roka. 

Ak získame finančné prostriedky, roz-
behneme projekt rozšírenia našej zák-
ladnej školy. Naďalej budeme pokračovať 
v rekonštrukcii našich miestnych komu-
nikácií. Podobne ako sa nám podarilo 
dať do poriadku Karpatskú ulicu verím, 
že hneď ako nám to počasie dovolí do-
končíme aj Zvončínsku ulicu. Následne 
budeme pokračovať v rekonštrukcii ďal-
ších ulíc.

Považujem za dôležité, aby sme nezabú-
dali počúvať názory vás občanov. Budem 
veľmi rád, ak sa zapojíte do procesu par-
ticipácie, ktorej cieľom bude určiť ďalšie 
smerovanie a využitie bývalej budovy že-
lezničnej stanice. V tomto projekte ako v 
iných, bude doležité, aby ste vyjadrili váš 
názor. 

V lete nás čaká oslava 100-ročnice náš-
ho lozornianskeho futbalu. Verím, že do 
tejto oslavy sa zapojí mnoho naších bý-
valých aj súčasných futbalistov a taktiež 
fanúšikov. Už teraz sa teším.

Rok 2022 bude tiež volebným rokom. 
Okrem volieb do vyšších územných cel-
kov sa budú konať aj komunálne voľby, 
v ktorých si zvolíme nového starostu a 
poslancov do obecného zastupiteľstva. 
Týmto by som chcel vyzvať všetkých ak-
tívnych obyvateľov Lozorna, aby začali 
uvažovať o ich angažovaní sa vo veciach 

verejných.

Z pozície starostu si prajem, aby sa v 
roku 2022 darilo všetkým lozornian-
skym rodinám. Lebo ak sa bude dariť 
vám občanom, bude sa dariť aj našej 
obci. 

A PRETO VÁM V ROKU 2022 PRAJEM 
HLAVNE VEĽA ZDRAVIA A LÁSKY. ABY 
SA VÁM DARILO VO VŠETKOM A VŠA-
DE. ABY STE SA NA KAŽDÝ DEŇ TEŠI-
LI A POZERALI SA NA SVET POZITÍV-
NE. DRŽME SI SPOLU PALCE. 

Ľuboš Tvrdoň, váš starosta      

Ked sa rok s rokem stretáva, 
je dobrím zvikem zapomenút, co zué biuo.                     
Neprátelom sa rači odpusciuo.
Tak hledzte sa hned udobrit a šecki duhi 
vipuacit.
Proste pána Boha nech dá siui, budzte k 
sebje rači miuí.
Miué suovo vjedzte dat, nech Vás každí 
má zas rád.
Abi ste furt lásku mjeli a deň co deň ju 
darovali.
Úsmjev, objací, to sa dicki opuací.

Aj v nesnázce ruku dat a každému enem 
ščascí prát.                                                      
Tak vinšujem Vám v novém roku, hodne 
Božich miloscí, 
do duše radosci, do srca svornosci.
Nech Vás Pán Búh chráni od šeckého zué-
ho, 
po šecki dni roku nového, to prajem Vám 
ze srca svého. 

T.M.

Dôležité čísla
Starosta +421 905 530 623

Obecný úrad +421 (2) 6920 4311

Obecná polícia +421 918 411 583

Hlásenie požiaru 
 
Ohlasovňa požiarov
je na Požiarnej
zbrojnici a v dňoch 
pracovného
voľna a v noci sa                                          
požiar hlási 
spustením sirény.

+421 911 323 454

+421 944 515 855

+421 903 563 250

Lozorno, s. r. o. 
poruchy vody, 
kanalizácie a iné

+421 948 522 506

+421 (2) 6920 4320

Čo nás čaká v roku 2022
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Na Vánoce pokoj v duši, ščascí, keré nic neruší,
V novém roku hodne siui, bi ste zdraví dúho žili.

Lozorno PF 2022
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Správy z obce
November

 - Starosta si spolu s občanmi uctil pa-
miatku padlých vojnových veteránov pri 
pamätníku 1. svetovej vojny. Sme radi, 
že sú medzi nami ľudia, ktorí nezabúda-
jú na našu históriu. 

- V novembri sa dožila krásneho život-
ného jubilea 95 rokov naša najstaršia 
občianka p. Mária Lazarová. Starosta ju 
osobne navštívil a zagratuloval jej. 

- Začali sa práce na výstavbe Vendelín-
skej ulice. 

- Ukončili sa práce na bezpečnostnom 
priechode pre chodcov na Hlavnej ulici. 

- Na obci ukončili kontrolu žiadostí o 
príspevok na rozvoj detí a mládeže a za-
čali s vyplácaním príspevkov. 

- Ukončilo sa obstarávanie na architek-
tonickú štúdiu na lokalitu Záhumeníc.

December

- Obecné zastupiteľstvo schválilo okrem 
iných rozpočet obce na rok 2022.

- Generálne riaditeľstvo ŽSR odpoveda-
lo na podnet obce ohľadne rekonštruk-
cie priechodu cez železničné priecestie 
na Športovom námestí. Veríme, že ŽSR 
nájdu financie v budúcom roku na spo-
menutú modernizáciu priechodu.

- Ukončila sa súťaž na dodávateľa pro-
jektovej dokumentácie na modernizáciu 
námestia a zastávok autobusovej dopra-
vy pred obecným úradom.

- Stavebná komisia vybrala súťažný ná-
vrh, podľa ktorého sa bude pripravovať 
architektonická štúdia na lokalitu Zá-
humenice. Víťazný návrh splnil jednu z 
dôležitých podmienok a síce to, že spo-
menutá lokalita by sa mala v budúcnosti 
rozvíjať po etapách.

- Výsledok jedného z podporených pro-
jektov „Enem pro Lozorno“ sme uviedli 
do života. Projekt „Bez čoho nie sú Via-
noce“ - drevený vyrezávaný Betlehem, 
sme spolu s jeho autormi umeleckými 
rezbármi p. Jozefom Bartom a p. Aloj-
zom Machajom nainštalovali pred obec-
ným úradom.

- Našu obec navštívil Mikuláš a neskôr 
aj „Perinbabka“. Chceme poďakovať 
chlapom z Lozorno s.r.o., ktorí sa posta-
rali o to, že sneh bol odhrnutý z chodní-
kov aj ciest hneď ako to bolo možné. 

- Aj tento rok sme sa rozhodli uctiť si 
našich starších obyvateľov a potešiť ich 
malým milým vianočným darčekom, 
ktorý sme im ešte pred sviatkami pri-
niesli. Tento rok sme do balíčkov pri-
chystali: niečo pre zdravie, niečo pre 
potešenie, niečo pre potrápenie mozgo-
vých závitov a niečo sladké pod zub. Za 
krásne ručne robené darčeky a pozdravy 
ďakujeme deťom z MŠ, ZŠ a SZUŠ. Dú-
fame, že darčeky potešili a dobre poslú-
žili a prajeme našim starodôchodcom 
hlavne pevné zdravíčko.

- Po dohode so zástupcami Združenia 
urbárskych lesov a pasienkov v Lozorne 
sme upravili Lesnú ulicu.

- Upravili sme okolie železničnej stani-
ce. Na jar plánujeme areál zrekultivovať 
a vysadiť zeleň. 

Zvončínska ulica ide do 
finále

V decembri sme absolvovali stretnutie 
s vedením spoločnosti Colas Sloven-
sko. Spoločnosť Colas Slovensko uznali 
nedodržanie termínu odovzdania diela. 
Obec Lozorno si bude nárokovať penále 
z omeškania. Obe strany sa vzájomne 
dohodli na tom, že hneď ako to klimatic-
ké podmienky dovolia, spoločnosť Colas 
Slovensko zrealizuje finálne práce, kon-
krétne položenie nového asflatového 
povrchu na ulici. Zároveň odstráni ne-
dostatky na diele.    

Starosta spolu s autormi nášho nového Betlehema Upravené okolie železničnej stanice

 Lesná cesta si tiež žiadala úpravu

Darčeky pre našich starodôchodcov
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Kontajnery na cintoríne
ZMENA

Oznamujeme vám, že v areáli cinto-
rína sme upravili spôsob nakladania 
s cintorínskym odpadom. Pôvodný 
veľkokapacitný kontajner, ktorý bol 
umiestnený pri parkovisku, bol zru-
šený a nahradený kontajnermi, ktoré 
sme umiestnili do areálu cintorína. 
Vzhľadom na to, že do veľkokapa-
citného kontajnera bol vyvážaný aj 
komunálny či veľkorozmerný odpad, 
pristúpili sme k zmene.

Po novom nájdete na cintoríne 3 
druhy kontajnerov:

- Kontajner na BIOODPAD, tj. zelený 
odpad (suché kvety, vence, listy, atď.)
- Kontajner na ZMIEŠANÝ ODPAD 
(umelé kvety, vence, ostatný nerecyk-
lovateľný odpad)
- Odpadové nádoby na VOSK (svieč-
ky, kahance) - na cintoríne máme 2 
nádoby na vosk.

Prosíme občanov o využívanie no-
vých kontajnerov a separáciu odpa-
dov.

Vopred ďakujeme!

OZNAMY OBCE

Rozpis zvozu komunálneho odpadu v 
obci Lozorno, 1. polrok 2022

Dátum Deň INTERVAL ZVOZU  
1 x mesačne

INTERVAL ZVOZU          
2 x mesačne

INTERVAL ZVOZU          
4 x mesačne

05.01.2022 Streda X X X

12.01.2022 Streda X

19.01.2022 Streda X X

26.01.2022 Streda X

02.02.2022 Streda X X X

09.02.2022 Streda X

16.02.2022 Streda X X

23.02.2022 Streda X

02.03.2022 Streda X X X

09.03.2022 Streda X

16.03.2022 Streda X X

23.03.2022 Streda X

30.03.2022 Streda X X

06.04.2022 Streda X X

13.04.2022 Streda X X

21.04.2022 Štvrtok X

27.04.2022 Streda X X

04.05.2022 Streda X X

11.05.2022 Streda X X

18.05.2022 Streda X

25.05.2022 Streda X X

01.06.2022 Streda X X

08.06.2022 Streda X X

15.06.2022 Streda X

22.06.2022 Streda X X

29.06.2022 Streda X

Termíny separovaného zberu 
papiera a plastov v obci Lozorno, 
rok 2022

Plastové fľaše odporúčame stláčať, aby 
sa čo najviac využila kapacita nádoby 
alebo vreca.

Vrecia s odpadom musia byť v deň vývozu pri-
pravené k manipulácii o 7:00 h, prípadne deň 
vopred.

Prosíme vás o dôkladné trie denie 
odpadov, prispievate tým k ochrane 
životného prostredia a úspore dru-
hotných surovín. Za vašu spoluprá-
cu a účasť pri triedení odpadov vám 

ďakujeme!

Papier
Zbiera sa: noviny, časopisy, zošity, knihy, 
telefónne zoznamy, baliaci papier, lepenka, 
papierové vrecká

Nezbiera sa: povoskovaný papier, celofán, 
prepisovací papier, lepiaca páska, papier 
znečistený škodlivinami, kovové alebo plas-
tové súčasti papierových výrobkov

Plasty
Zbiera sa: PET fľaše (fľaše z nealko-nápojov, 
sirupov, vína a pod.), PE-HD fľaše (fľaše od 
čistiacich prostriedkov, šampónov, aviváže, 
destilovanej vody, tekutých mydiel, ban-
dasky neznečistené olejom a pod.), PP fľaše 
(fľaše od citrónových štiav a ostatné fľaše 
s označením PP), LD-PE fólie (igelitové taš-
ky, fólie z pracích práškov, fólie zo stavebnín 
a pod.), LLD-PE fólie (tzv. strečové fólie), 
kovy, plechovky od nápojov nealko-alko, 
TETRA-PAK viacvrstvové obaly (krabice od 
mlieka a nápojov) 

Nezbiera sa: znečistené plasty, linoleum, 
guma, kabelky, molitan, plastové obaly zne-
čistené olejovými a ropnými látkami

PLASTY PAPIER

04.01.2022
01.02.2022
01.03.2022
29.03.2022
26.04.2022
24.05.2022
01.06.2022
21.06.2022
12.07.2022
29.07.2022
16.08.2022
31.08.2022
13.09.2022
27.09.2022
11.10.2022
08.11.2022
13.12.2022

18.01.2022
15.02.2022
15.03.2022
12.04.2022
10.05.2022
10.06.2022
06.07.2022
02.08.2022
06.09.2022
04.10.2022
02.11.2022
06.12.2022
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Správy z kraja
Železničná stanica v Lozorne ide do 
vlastníctva obce

Snahy obce Lozorno získať do svojho 
vlastníctva budovu železničnej stanice 
sa podarilo úspešne zavŕšiť. Minister-
stvo dopravy a výstavby SR už totiž pod-
písalo zmluvu o prevode vlastníckeho 
práva.

„Pred dvoma rokmi starosta a niekoľkí 
poslanci obecného zastupiteľstva stáli pred 
budovou generálneho riaditeľstva ŽSR a 
protestovali proti plánovanej privatizácii 
železnice v Lozorne. V obecnej rade a po-
tom aj v obecnom zastupiteľstve sme na-
vrhli prijatie uznesení, ktoré takýto predaj 
za Lozorno a jeho obyvateľov odmietli. Na-
liehali sme na iný postup a navrhli prevod 
majetku na obec,“ približuje situáciu sa-
mospráva.

Privatizácia bola nakoniec na zásah obce 
a tlak verejnosti pozastavená a následne 
aj zrušená. Nasledovali opakované roko-
vania starostu Ľuboša Tvrdoňa a jeho 
zástupcu s ministrami dopravy i návšte-
va samotného ministra v Lozorne. „Je za 
tým aj mnoho ďalšej „drobnej“ a vytrvalej 
práce, rokovaní a vyjednávaní pre dosiah-
nutie cieľa. Dnes máme dôvod na malú 
oslavu – zmluva o predaji stanice do ma-
jetku obce bola so súhlasom ministra pod-
písaná, zverejnená, a nadobudla tak účin-
nosť. Tento boj sme vyhrali, do dvoch rokov 
a do dňa,“ dodáva samospráva. Obec už 
má peniaze na kúpu v obecnej pokladni-
ci pripravené, železničnú stanicu s pri-
ľahlým pozemkom získa za 29 tisíc eur.
Zdroj: FB, Záhorí – správy z vašej ulice

Počas januára bude prímestská do-
prava v Bratislavskom kraji zadar-
mo

V prímestskej doprave v Bratislavskom 
kraji platí v januári bezplatná doprava 
pre všetkých cestujúcich. Financovaná 
bude z pokuty, ktorú BSK vyrúbil spo-
ločnosti ARRIVA Mobility Solutions za 
výpadok spojov. Tie nový dopravca ne-
dokázal od svojho nástupu (od 15. no-
vembra 2021) zabezpečiť na minimálnej 
úrovni 95%.

V mesiaci január 2022 bude v autobu-
soch Arriva Mobility Solutions zavede-

ná bezplatná doprava pre všetkých ces-
tujúcich. V prímestských autobusoch 
zároveň nebude v stanovenom období 
prebiehať kontrola platnosti cestovných 
lístkov. Bezplatná doprava sa dotkne len 
prímestskej autobusovej dopravy.

„U ostatných dopravcov v rámci Integ-
rovaného dopravného systému v Bra-
tislavskom kraji musia mať cestujúci 
zakúpený cestovný lístok. Týka sa to 
mestskej hromadnej dopravy v Bratisla-
ve (DPB) a vlakov Železničnej spoločnos-
ti Slovenska (ZSSK),“ spresnila Zuza-
na Horčíková, generálna riaditeľka 
Bratislavskej integrovanej dopravy (BID).  
Zdroj: FB, Záhorí – správy z vašej ulice

Chcete vedieť, či pôjde váš autobus?

Od 15. novembra prímestskú autobu-
sovú dopravu zabezpečuje spoločnosť 
ARRIVA. Vzhľadom na výpadky spojov 
a často sa meniace cestovné poriadky 
liniek odporúčame využívať na vyhľadá-
vanie spojení aplikáciu Integrovaného 
dopravného systému Bratislavského 
kraja. Vyhľadávač spojov je vždy aktuál-
ny. Nemusíte teda zložito hľadať spoje v 
cestovných poriadkoch.

Tento vyhľadávač spojov odporúčame 
používať aj z toho dôvodu, že spoj, na 
ktorý ste boli zvyknutí, mohol byť na-
hradený spojom s iným číslom.

Tu nájdete vyhľadávač spojov: 
https://bit.ly/3paBYVK

Mapu, kde sa práve nachádzajú kon-
krétne spoje v Bratislavskom kra-
ji, nájdete kliknutím na tento odkaz: 
https://mapa.idsbk.sk/ Ak máte smartfón, 
nainštalujte si aplikáciu IDSBK.

Zdroj: FB, Bratislavský kraj

Zálohovanie plastových fliaš a ple-
choviek

Na Slovensku sa od 1. januára 2022 za-
čína zálohovanie plastových fliaš a ple-
choviek.
Týkať sa bude len obalov s označením 
„Z – Zálohované“. Vracať sa budú ne-
stlačené, nepoškodené a fľaše aj s vrch-
nákom.

Výška zálohy bude jednotná pre plastové 
fľaše aj plechovky, a to 15 eurocentov. Zá-
lohu podľa Správcu zálohového systému 
spotrebiteľ zaplatí pri kúpe nápoja, pri 
vrátení obalu ho dostane v plnej výške 
naspäť, pričom ho môže využiť na zľavu 
z ďalšieho nákupu, alebo si zobrať hoto-
vosť.

Čo patrí do automatu?

Zálohované fľaše a plechovky budú pod-
ľa správcu označené veľkým písmenom 
„Z“ v šípkach. Bude v blízkosti čiarového 
kódu spolu s textom „zálohované“.

Zálohovať sa budú všetky jednorazové 
obaly na nápoje z plastu a kovu s obje-
mom od 0,1 do troch litrov.

Pôjde o sýtené sladené nápoje, nesýtené 
sladené nápoje, minerálne vody, pra-
menité vody, dojčenské vody, ochutené 
vody, ovocné šťavy, nektáre, ovocné ná-
poje, ľadové čaje, športové nápoje, ener-
getické nápoje, pivo, cider, perry, radler a 
ovocné víno.

Aké obaly sa zálohujú?

• Zálohovanie sa týka takmer všetkých 
nápojov, ktoré sú balené v plastových 
fľašiach či plechovkách s objemom 0,1 
až 3 litre. Medzi výnimky, ktorých sa 
zálohovanie zatiaľ netýka, sú obaly od 
mlieka a mliečnych nápojov, sirupov a 
alkoholických nápojov s obsahom alko-
holu viac ako 15 percent. Tieto obaly sa 
naďalej vhadzujú do žltých kontajnerov 
určených na zber plastov.

Typ odberu si zvolia prevádzky

Správca uviedol, že pre predajne väčšie 
ako 300 štvorcových metrov je zavede-
nie zálohovania povinné, pre menšie ob-
chody je dobrovoľné.

Priblížil, že prevádzky budú mať na vý-
ber, aký typ odberu zálohovaných oba-
lov si zvolia a aký sa im oplatí. Môžu 
si vybrať automatizovaný odber cez 
zálohomat, poloautomatizovaný alebo 
ručný zber, ktorý urobí predavačka pri 
pokladni pomocou špeciálneho ručného 
skenera.

Cieľom zálohového systému je podľa 
správcu vyzbierať 90 percent nápojo-
vých obalov, aby sa mohli recyklovať, 
použiť pri výrobe nových obalov a ne-
končili voľne pohodené v prírode alebo 
v spaľovni.

Viac info na: https://ekonomika.sme.
sk/c/22813276/na-slovensku-sa-zacina-za-
lohovanie-pet-flias-a-plechoviek.html



| 5 |

ročník XIX     číslo 6     november/december 2021  Spravodaj obce Lozorno

Lampiónový sprievod

Ani tento rok sme si nenechali ujsť 
lampiónový sprievod na počesť Svätého 
Martina. Nedeľné poobedie 14. novem-
bra si rodinky užili príjemné počasie v 
areáli ŠK Lozorno. 

Po detskom divadielku, na ktorom sa  
zabavili deti i dospelí, si detičky ozdobili 
lampióny. Tie hýrili veselými farbami a 
ozdôbkami. Mierne stuhnuté končati-
ny si všetci roztancovali počas veselých 

piesní a vyrazili na lampió-
nový sprievod.

V cieli čakalo účastníkov 
svetelné prekvapenie - 
ohňostroj a chutné občer-
stvenie.

Všetkým dobrovoľníkom 
patrí veľké ďakujem a aj ro-
dinkám, ktoré sa zúčastnili. 
No a čo si viac priať ako to, 
aby sme sa takto zišli i bu-
dúci rok.

Gabika Ulehlová

Spomienka na krásne prežitý týždeň

V dňoch od 6.9.do 11.9.2021 sme sa my, 
členovia SZTP zúčastnili pobytového zá-
jazdu do Oravského Podzámku. Výlety a 
akcie usporiadané našou organizáciou 
boli vždy vydarené. Roky rokúce sa vý-
boru našej organizácie pod  vedením p. 
predsedníčky Zlatice Škopekovej darilo 
organizačne zabezpečiť plánované ak-
cie. Aj v tento čas sme vystihli priaznivú 
situáciu, teplé počasie a pod taktovkou 

p. Alenky Ritom-
skej sme prežili 
spoločne oddycho-
vý čas v Oravskej 
horárni. Odtiaľ sme 
robili výlety do oko-
lia. Iste nezabudnu-
teľný a jedinečný 
zážitok sme mali v 
obci Klin, pod so-
chou Ježiša Krista. 
Každý sme sa tu, 
po náročnej trase, 
v tichosti pohrúžili 
do svojich myšlie-
nok a modlitieb. 
Spomienky na det-
stvo a staré dobré 

časy sme si pripomenuli v Múzeu orav-
skej dedinky v Zuberci. Loďou sme sa 
previezli po Oravskej priehrade. Veselé 
zážitky máme z kúpania v Oraviciach. 
Novotou bolo pre nás aj múzeum kávy, 
kde sme si na skutočne dobrej kávičke 
pochutnali. Žartovnými príhodami sme 
mali vyplnený každý deň už od raňajok 
až do neskorého večera.

Skutočne oddýchnutí a spokojní sme sa 
vracali domov, tešiac sa na ďalšie spoloč-
né akcie.

Výbor ZO SZTP Lozorno
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Zase sa niečo podarilo

Čím všetkým žil EduBox počas roka 2021

Začiatok roka 2021 bol stále poznačený 
dlhodobým a prísnym lockdownom, čo 
ovplyvnilo realizáciu našich skupino-
vých aktivít s deťmi. Prenos do online 
priestoru nebol v našom prípade úplne 
najšťastnejším riešením, preto sme sa 
zamerali skôr na prácu v teréne a v ma-
lých skupinách.

S príchodom hromadného testovania a 
vakcín sme aktívne pomáhali a spolu-
organizovali očkovanie proti ochoreniu 
Covid-19 v obci. Naše priestory sme tak-
tiež využili na asistenčnú pomoc ľuďom 
z komunity na Jelšovej počas sčítania 
obyvateľstva. 

Vo februári sa nám taktiež podarilo s 
projektom EduBox úspešne prebojo-

vať medzi 35 inovatívnych sociálnych 
projektov spomedzi 299 prihlásených v 
rámci 6 krajín Európy (Slovensko, Čes-
ko, Maďarsko, Rakúsko, Chorvátsko, Al-
bánsko). Vďaka oceňovaniu SozialMaria 
sa našou patrónkou stala Adela Vincze-
ová, ktorá nám radí a podporuje nás v 
oblasti PR a marketingu. 

Prehľad ďalších činností:

1. Víťazi Srdce na dlani – v roku 2020 
sme boli zvolení za najlepší dobrovoľ-
nícky projekt Bratislavským dobrovoľ-
níckym centrom. Vďaka tomu sme po-
stúpili do národného výberu a aj napriek 
silnej konkurencii porota opäť zvolila 
EduBox za najlepší dobrovoľnícky pro-
jekt /program na Slovensku.
2. V máji sme otvorili EduBox v bežnom 
režime – tzn. zaviedli sme opäť doučo-
vania v malých skupinkách a voľnočaso-
vé aktivity vonku.
3. Bazár oblečenia – organizovali sme 
bazár oblečenia doplnkov. Spoluprá-
ca s udržateľnými značkami (Šmrnc) 
nám poskytla možnosť prispieť našou 
troškou aj k trvaloudržateľnejšej móde. 
Recyklované oblečenie si mali možnosť 
za aktívnu spoluprácu s EduBoxom a 
pravidelnú účasť na doučovaniach od-
niesť rodiny z komunity v Lozorne, kto-
ré to potrebujú.
4. Vysvedčenia - tešíme sa, že v roku 
2021 prejavili záujem o podporu našej 
práce aj externí partneri. Vďaka nim 
sme mohli koncom školského roka odo-
vzdať stolové počítače 4 deťom, ktoré to 
naozaj potrebovali. 

5. Diskotéka – koniec školského roka 
a zjemňujúce sa opatrenia sme oslávili 
diskotékou pre deti, kde sme sa mohli 
opäť dobre zabaviť a zrelaxovať pri spie-
vaní a tancovaní. 
6. Letná škola Teach for Slovakia – za-
pojili sme sa aj počas leta do spoluprá-
ce s neziskovou organizáciou Teach for 
Slovakia, keď sme v rámci náboru vy-
brali deťom z Lozorna absolvovať Letnú 
školu v Bratislave. Okrem toho sme v 
EduBoxe realizovali stretnutia, v rámci 
ktorých sme individualizovanými dou-
čovaniami pomáhali deťom pripraviť sa 
na reparáty.
7. Návšteva Jump Areny – leto a aktivi-
ty počas neho sme zavŕšili komunitnou 
športovou aktivitou, ktorú sme spojili s 
návštevou športového centra pre deti a 
rodiny. Vybláznili sme sa v detskej zóne, 
vyskákali v Jump Arene a svoju kondič-
ku a postreh potrápili pri lasertagu. Ako 
píše Sylvia Zemanová: „Deti nevedeli kam 
majú skôr ísť od radosti. Vyskúšali si všetky 
trampolíny a atrakcie, ktoré tam boli. Boli 
šťastné, veľmi sa im páčilo.“
8. Otváračka EduBox obývačky – za 
prítomnosti Adely Vinczeovej a Mareka 
Slíža (známy žonglér) sme zahájili do-
učovania pre deti zo znevýhodneného 
prostredia a formou diskusie motivovali 
nielen k učeniu, ale najmä práci na sebe.
9. Projekt Edumosty (od 8/2021) – roz-
šírili sme projekt dobrovoľníctva a po-
moci pri učení slaboprospievajúcich 
detí o spoluprácu v Plaveckom Štvrtku 
(spolupráca s OZ Francesco).

Kristián Berecz, hlavný koordinátor EduBoxu

Aj rok 2021 bol v sociálnej oblasti celkom úspešný. Koncom 
minulého roka sme zakúpili väčšie motorové vozidlo s cieľom 
zriadenia prepravnej sociálnej služby – sociálny taxík. 

Hneď začiatkom tohto roku, presne 18. januára, štartoval prvý-
krát na cestu do Malaciek. Služba nabrala v krátkom čase na 
intenzite a taxík začal jazdiť každý deň. Hoci sme chceli v rám-
ci rentability vyčleniť len niektoré dni v týždni, prispôsobili 
sme sa požiadavkám občanov, preto taxík jazdí aj každý deň. Je 
ťažké odmietnuť človeka, ktorý čaká napr. na vyšetrenie mesia-
ce, hlavne v tejto nehostinnej dobe.

K 30. novembru taxík vykonal 345 jázd (Bratislava, Malacky, 
Gajary, Zohor). Najazdil 16 983 km a prepravil 510 občanov.

Od nového roku podľa Všeobecne záväzného nariadenia obce 
č. 11/2021, účinného od 1. januára 2022 bude táto služba spo-
platnená takto:   

Záujem o ďalšiu sociálnu službu – stravovanie seniorov 
vzrástol od začiatku tohto roku trojnásobne, kým začiatkom 
roka to bolo 30 poberateľov a za január bolo vydaných 685 obe-
dov, k 30. novembru je počet poberateľov 88 a za november 
bolo vydaných 1 623 obedov. Obedy sú rozvážané zamestnan-
kyňou obecného úradu až do domu poberateľa. V rozpočte na 
budúci rok počítame s nákupom väčšieho auta určeného k 
rozvozu obedov.

Opatrovateľská služba je pekne zabehnutá, jej rozsah sa mení 
podľa požiadaviek občanov. K 30. novembru máme 4 opatrova-
teľky a 7 opatrovaných. 

Tu tiež spomeniem pokračujúcu modernizáciu a rekonštruk-
ciu klubu dôchodcov, kde momentálne prebieha obnova okien 
a vstupných dverí tak, aby bola v čo najväčšej miere zachovaná 
pôvodná podoba budovy. 

Zaželajme si do nového roku najmä zdravie, pokoj v rodine aj 
v dedine, šťastie a veľa krásnych chvíľ prežitých v 
kruhu najbližších.  

Jana Trnková, poslankyňa OZ 
a predsedkyňa sociálnej a zdravotnej komisie

Trasa úhrada-poberateľ úhrada-sprievodca

Lozorno - Bratislava a späť 7,- eur 4,- eur

Lozorno - Malacky a späť 5,- eur 3,- eur
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Na svojom poslednom zasadnutí v roku 2021, pár dní pred Via-
nocami, schválilo obecné zastupiteľstvo rozpočet obce na rok 
2022 a rozpočtový výhľad na roky 2023-24. Lozorno a my všetci 
sme si tak symbolicky darovali a zároveň dostali vianočný dar-
ček a naše spoločné obecné hospodárenie získalo pre nasledu-
júci rok pevný rámec a reálny plán a základ. 

Na úvod by som chcel uviesť, že zostavovanie a schvaľovanie 
obecného rozpočtu na budúci rok bola aj pre mňa osobne, 
podobne ako azda pre všetkých, čo sa na tom aktívne podie-
ľali,  jedna z najťažších úloh, aké som počas tohto volebného 
obdobia ako poslanec, člen obecnej rady a zástupca starostu 
riešil. Nielen preto, že dnes na obci ako výsledok doterajšej 
systematickej roboty starostu, v obecnej rade či  v jednotli-
vých komisiách a na obecnom úrade jestvuje mnoho dobre 
pripravených projektov a zámerov, z ktorých už treba vyberať, 
ktoré sa budú v nasledujúcom roku realizovať (chcelo by sa čo 
najviac), ale najmä aj z dôvodu, že budúci rok a ekonomický 
vývoj v ňom v sebe skrývajú veľké riziká a neistoty, vyplývajú-
ce zo všeobecnej, nie najlepšej ekonomickej situácie spôsobe-
nej stále nekončiacou  pandémiou. Raketové zvyšovanie cien 
takmer všetkého, rastúca inflácia, tlaky na zvyšovanie miezd a 
odmien zamestnancov, ale aj nové a pribúdajúce úlohy, ktoré 
sú zo strany štátu na  obec prenášané alebo od nej vyžadované 
(bez dodatočného zdroja financovania) postavili pred nás pri 
príprave a schvaľovaní obecného rozpočtu otázky a problémy, 
s ktorými sa bolo potrebné popasovať, hľadať aj inovatívne rie-
šenia a najmä širšiu dohodu a kompromisy v záujme toho, aby 
sme nezastali v snahe posúvať Lozorno dopredu a zlepšovať 
podmienky pre život Lozorňanov. Bez spolupráce a ťažkého a 
náročného spoločného hľadania riešení starostu a poslancov, 
nášho vzájomného rešpektu a komunikácie by sme takýto vý-
sledok dosiahli ozaj len ťažko.   

Návrh rozpočtu obce na rok 2022 bol pred jeho schvaľovaním 
riadne zverejnený na začiatku decembra, pričom nebola k 
nemu z radov občanov uplatnená žiadna námietka alebo pri-
pomienka. 

Samotný rozpočet je zostavený ako prebytkový (teda rozpočto-
vané príjmy sú vyššie ako výdavky a zakrývať sa budeme teda v 
budúcom roku len takou duchnou na akú máme) a je zostave-
ný tak, že sa v ňom nepočíta s významnejším použitím nových 
cudzích zdrojov (nových úverov alebo pôžičiek). Príjmy celko-
vého rozpočtu predstavujú  3 880 369 eur a výdavky celkového 
rozpočtu predstavujú objem 3 878 201 eur. Garantuje sa teda, 
že  predpokladaný pokles na strane príjmov oproti rozpočtu 
na rok 2021 pre nás automaticky  znamená aj rovnaký pokles 
výdavkov, pričom však tento pokles nejde samozrejme len na 
úkor investícií, ale rovnako a ešte väčšou mierou sa znižuje aj 
spotreba.

Ako to všetci poznáme aj z domu - akékoľvek zámery, plány a 
projekty musíme podriadiť hrúbke svojej peňaženky. Nie inak 
je to aj v obecnom hospodárení. Pri návrhu rozpočtu sa dô-
sledne zhodnotila reálnosť predpokladaných príjmov a až na 
základe toho sa zostavovala jeho výdavková časť. Vzhľadom na 
už uvedené počítame nateraz s poklesom príjmov až na úrov-
ni 25%. Za zmienku azda stojí, že napriek tomu v návrhu roz-
počtu na rok 2022 nie sú navrhnuté žiadne kapitálové príjmy 
obce. S takýmito obec nepočíta, čo prakticky znamená, že ani 
v roku 2022 nerátame so žiadnymi predajmi a privatizáciami 
obecného majetku. Od počiatku toto odmietame a touto ces-
tou nebudeme vylepšovať obecné príjmy ani v roku budúcom. 
Obecný majetok Lozorna tak ani v budúcom roku nebude na 
predaj.  Predovšetkým sme sa však tiež dohodli, že v budúcom 
roku nebudeme upravovať výšku obecných daní a poplatkov. 
Nekopírujeme tak úplne prax mnohých iných samospráv, kde 

v budúcom roku s ohľadom na nárast cien vstupov, ale aj po-
platkov a platieb vyberaných štátom, k zvýšeniu pristupujú. 
Takýto komfort a prístup nám v Lozorne umožňuje to, že sme 
dane a poplatky mali odvahu a silu zreálniť dva roky dozadu 
ale aj – a to najmä - pozitívne výsledky hospodárenia predchá-
dzajúcich dvoch rokov, v ktorých sa podarilo našetriť zdroje 
pre mnohé najmä investičné akcie a výdavky.  Aj predbežné 
priebežné výsledky hospodárenia v roku 2021 dávajú v tomto 
ohľade optimistické vyhliadky. 

Pokiaľ sa týka výdavkov tie sa skladajú z troch  skupín - a to 
bežných výdavkov (vrátane výdavkov ZŠ a MŠ) ktoré predsta-
vujú 3 255 758 eur a kapitálových ( investičných) výdavkov vo 
výške 524 252 eur a výdavky z finančných operácií 98 182 eur. 
Oproti očakávanej skutočnosti 2021 sa tak rozpočtuje celkovo 
24 % pokles výdavkov. Šetriť sa bude musieť na úrovni bežných 
výdavkov - teda výdavkoch na zabezpečenie chodu obce spolu 
s rozpočtovými organizáciami, kde sa počíta s 9% poklesom v 
porovnaní s očakávanou skutočnosťou roku 2021. Nebudeme 
šetriť na poriadku a čistote v obci, na zeleni a úprave verejných 
priestranstiev, na kultúre, na sociálnych službách pre zraniteľ-
ných – najmä detí a seniorov. Významne narastie už dva roky 
vyplácaný príspevok na rozvoj detí a mládeže, ktorým chceme 
aspoň trochu pomáhať lozornianskym rodinám vychovávajú-
cim deti, pre ktoré bude budúci rok zrejme nie z tých ľahších. 
Rovnako sa zabezpečuje plné financovanie služieb pre senio-
rov-stravovací program rovnako ako služby nášho obecného 
sociálneho taxíka. Najzraniteľnejšie skupiny v obci tak môžu 
aj v roku budúcom počítať s pomocou a podporou obce v ma-
ximálnej možnej miere. 

Kapitálové výdavky tak ako sú rozpočtované zabezpečia v roku 
2022 najmä : 

- dokončenie komplexnej prípravy a začatie realizácie projektu 
modernizácie nášho domu smútku ( 50 000 eur, na rok 2023 
sa potom rozpočtuje zostatok potrebný na dokončenie), rozší-
renie zberného dvora ( 10 000 eur), 

- prípravu a realizáciu modernizácie časti Námestia sv. Ka-
taríny (23 000 eur), rekonštrukciu kaplnky sv. Vendelína 
(5 000 eur), 

- realizáciu chodníka na Vendelínskej ulici (45 000 eur), 

- obstaranie projektovej dokumentácie a začatie prípravných 
prác pre zásadnú modernizáciu a rozšírenie MŠ ( 25 000 eur), 

- financovanie pokračovania projektu rozšírenia modernizácie 
ZŠ (50 000 eur pre budúci rok v rozpočte sa doplní pre prí-
pad, ak obec získa dotáciu, o ktorú sa uchádzame, s uvoľnením 
naakumulovaných zdrojov v troch ostatných rokoch a ďalším 
dofinancovaním v rokoch 2023 a 2024), 

- dokončenie detského ihriska a relax zóny na Vendelínskej 
ulici (44 000 eur, spolu bude investícia s už zabezpečenými 
zdrojmi stáť viac ako 100 000 eur), 

- prvú etapu modernizácie objektu kultúrneho domu ŠK na 
Športovom námestí (110 000 eur v budúcom roku, pričom 
dokopy bude na tomto objekte preinvestovaných viac ako pol 
milióna eur)

- realizáciu nového športoviska - pump - trackovej dráhy v are-
áli ŠK ( 110 000 eur). 

Ako budeme hospodáriť v roku 2022

pokračovanie na str. 8
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Samozrejme, že sa zabezpečuje plné dofinancovanie tých akcií, 
ktoré boli započaté v roku 2021 a z tých alebo oných dôvodov 
nie sú zatiaľ ukončené (najmä modernizácia Zvončínskej ulice, 
rekonštrukcie vybraných ciest a ulíc, nová cesta na Vendelín-
skej ulici, rozšírenie kamerového systému, lávka pri ŠK a iné).     

Na obsluhu obecného dlhu - splácanie istiny zo všetkých 
obcou doteraz prijatých úverov sa rozpočtuje pre rok 2022 v 
sume 93 207 eur. Výška týchto splátok, ktoré predstavujú iba   
2,4% príjmov je priamym a nespochybniteľným dôkazom toho, 
že obec ostáva zásadne  nezadĺžená a jej hospodárenie týmto 
ohľadom je naďalej viac ako zdravé.  

Nový rozpočet dediny možno označiť ako rozpočet úsporný a 
rozvážny, ale aj rozpočet, ktorý pokračuje v dynamike inves-
tovania nastavenej v predchádzajúcich dvoch rokoch. Napriek 
tomu, že je to rozpočet volebného roku nenájde sa v ňom žiad-
ne zbytočné rozhadzovanie ani plytvanie – zhodujeme sa dnes 
viac ako kedykoľvek predtým, že na to nemáme v Lozorne čas 
a ani priestor a veríme, že sme všetci v dedine zodpovední 

a aj dosť múdri na to, aby sme takýmto lacným trikom a lá-
kadlám nepodľahli. Čísla sú nateraz samozrejme len plánom 
na papieri. Budúci rok a hospodárenie v ňom budú nepochyb-
ne výzvou pre vedenie obce. Ale takou nakoniec boli aj roky 
predchádzajúce a myslím, že sme v nich obstáli a preukázali, 
že mnohé dokážeme. Som hlboko presvedčený, že rozpočet 
Lozorna na rok 2022 je reálny a že    dobrým a hlavne neustále 
dôsledne kontrolovaným a kriticky priebežne vyhodnocova-
ným  rozpočtovým hospodárením a gazdovaním ho dokážeme 
spoločne naplniť tak, že naša dedina bude aj v budúcom roku 
krásnieť a bohatnúť na prospech nás všetkých jej obyvateľov. 
Pri troche šťastia a dobrej konštelácii pri získavaní dotácií a 
subvencií sa nám toho môže podariť - a verím, že aj podarí - 
ešte podstatne viac. 

OSOBNE BY SOM RÁD AJ TOUTO CESTOU ZAŽELAL NÁM 
VŠETKÝM V LOZORNE, ABY NIELEN VYŠŠIE SPOMENU-
TÉ OBECNÉ ZÁMERY, ALE AJ  PLÁNY KAŽDÉHO JEDNÉ-
HO V NAŠEJ DEDINE NEOSTALI LEN SNOM, ALE PREME-
NILI SA V ROKU 2022 NA SKUTOČNOSŤ.     

Ladislav Krechňák, zástupca starostu, poslanec  OZ

dokončenie zo str. 7

Chodník nie je a nebude parkovisko
Za posledné tri roky pribudli v našej obci kilometre nových 
chodníkov. A ďalšie pribudnú aj v roku nastávajúcom. Či-
nom tak toto vedenie obce napĺňa svoje predvolebné sľuby. 
Najmä však sa takto napĺňa aj rokmi stále hlasnejšie volanie 
Lozorňanov po väčšej bezpečnosti a väčšej ochrane tých naj-
zraniteľnejších v cestnej premávke v obci – chodcov. O to viac 
je zarážajúci dlhodobo pretrvávajúci ignorantský a bezohľad-
ný  postoj tých, ktorí ešte stále nepochopili, že tie státisíce zo 
spoločného vačku a celé to úsilie vynaložené na prípravu  a 
realizáciu stavieb tých nových chodníkov nevynakladáme na 
to, aby sme vytvorili nové, lepšie a kvalitnejšie miesto pre par-
kovanie ich automobilov.  

Zjavne však takíto na nič a na nikoho ohľad neberúci ľudia, 
čo vidia len vlastné pohodlie a vlastný záujem, nie sú iba špe-
cifický problém Lozorna a tak ho konečne po rokoch začali 
vnímať aj v Bratislave. Výsledkom je v novembri slovenským 
parlamentom prijatá novela zákona o cestnej premávke, kto-
rá nadobudne účinnosť od marca 2022. Najvýznamnejšou 
zmenou, ktorú prináša je, že od marca tohto roku bude par-
kovanie na chodníkoch v obci ZAKÁZANÉ. Generálne, všade, 
vždy a bezpodmienečne. Jedinou výnimkou z tohto zákazu po-
tom budú také miesta v obci kde bude parkovanie na chodníku 
VÝSLOVNE povoľovať príslušná dopravná značka, avšak my 
také miesta dnes v našej obci nemáme a ani ich nateraz neplá-
nujeme zriaďovať a označovať. Na akomkoľvek chodníku bez 
takejto značky bude odstavenie auta teda protiprávne a z po-
hľadu práva hodnotené ako priestupok proti pravidlám cest-
nej premávky. Zrušené sú tak akékoľvek doterajšie výnimky 
alebo podmienky, za ktorých bolo u nás parkovanie na chodní-
ku možné (napr. pravidlo 1,5 metra), ktoré robili z našej krajiny 
v civilizovanej Európe tak trochu raritu (najmä na Západ od 
nás si parkovanie na chodníkoch naozaj nevedia predstaviť). 

Spolu s týmto novým záväzným pravidlom zavádza zákon 
do riešenia neoprávneného parkovania aj princíp objektívnej 
zodpovednosti a definuje nové právomoci obecnej polície. Pre-
dovšetkým bude teda za nesprávne parkovanie zodpovedný 
majiteľ /držiteľ vozidla, už nie jeho šofér. Zároveň bude na 
riešenie majiteľov tých vozidiel, ktoré budú spomínaný no-
vozavedený generálny zákaz parkovania na chodníkoch po-
rušovať už postačovať jedna fotografia vyhotovená obecnou 

políciou s identifikáciou ŠPZ. V pláne je obstaranie nového 
vybavenia pre našich obecných policajtov, ktoré aj zvyšok 
práce už spraví za nich– podľa fotografie  automaticky spáru-
je evidenčné číslo zle zaparkovaného auta s majiteľom podľa 
centrálnej policajnej evidencie (do ktorej je obci štátom teraz 
garantovaný priamy prístup), spracuje a vytlačí príslušné roz-
hodnutie a toto bude následne majiteľovi doručené poštou 
spolu s pokynom na úhradu pokuty podľa zákona. Podobne 
ako to už dnes na štátnej úrovni  funguje v prípade nezapla-
tených diaľničných známok, čo už mnohí, čo sa ich plateniu 
doteraz vyhýbali, aj pocítili na vlastnej koži. Alebo v iných štá-
toch, odkiaľ si aj mnohí Slováci už priniesli darček v podobe 
neočakávaného pozdravu so šekom na pokutu.

Ostáva len veriť, že tých pokút bude čo najmenej. Lebo poku-
ty nemajú byť a ani nie sú zmyslom. Som ale aj presvedčený, 
že tri roky mäkkého a benevolentnejšieho prístupu, tri roky 
upozorňovania, vyzývania k náprave a očakávania dobrovoľnej 
nápravy na niektorých neplatia a už aj predstavujú dosť dlhú 
dobu na to, aby si tí, čo chodníky neustále blokujú svojimi au-
tami uvedomili a pochopili, že to treba zmeniť. Niet inej cesty 
ak nechceme upadnúť do stavu absolútnej demoralizácie. 
Dnes už teda po tej dlhej dobe neostáva nič iné ako aby sa tým, 
čo porušujú aj tieto základné pravidlá a nie sú ochotní brať 
ohľad na nikoho a na nič, konečne dostalo spravodlivej odplaty. 
Osobne ako poslanec budem dôrazne a dôsledne trvať na tom, 
aby sa tak začalo diať. Nie je možné ďalej stav ignorovať, nie 
je prijateľné aby mamičky s kočíkmi, starí ľudia s paličkami či 
bez, handicapovaní, ale aj ktokoľvek, kto sa chce pešo bezpeč-
ne pohybovať po dedine, kde doprava na cestách je zo dňa na 
deň intenzívnejšia a áut neustále pribúda, museli obchádzať 
chodníky blokujúce oceľové tátoše. Tí, čo doteraz svoj prístup 
nezmenili by tak mali teda v najbližších dňoch učiniť a pre par-
kovanie svojich automobilov už využívať len plochy, ktoré sú 
na to v obci určené a tiež (a najmä ) aj svoje vlastné dvory alebo 
garáže. Aj v Lozorne budú od marca, tak ako na celom Slo-
vensku, chodníky vyhradené len pre chodcov bez možnosti 
parkovania na nich.      

Ladislav Krechňák, poslanec OZ a predseda komisie legislatívnej, 
organizačnosprávnej a verejného poriadku 
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Policajné okienko „po našem“
Posledňí hųáseňí náčelňíkovi šandár-
skej stanice v Lozorňe v roku pána 2021

Vážení pán náčelňík, máme za sebú, chva-
labohu, konec roka a tak je treba uzavrít 
aj posledňí hųáseňí. Sám víte, že tento rok 
nám dal jaksaptrí zabrat, ale to nakonec 
každí. Tak teda co nového na cestách a na 
poli místňí kriminaliti. Dneskáj skúr to šec-
ko bude na cestách. 

První, co biųo na cesce bių hnúj. Konkrét-
ňe pravá čast cesti pri šenku u Celáka. Je 
nám lúto, ale do dneskajška sme páchateųa 
a súčasňe zapáchatela neųapli a tak krema 
druhého uňikeų aj temu, že to mjeų odmést. 
Ešťe že v tem ňekdo nezahučaų. Neňí šec-
kím dňom konec a ked ho chicíme, dostane, 
co sa doň zmjescí. Né, že bi sme sa ňekomu 
verejňe vihrážali, toto nech sa bere jak ve-
rejní príslub.

Dovolíme si upozorňit na jaksapoví lo-
zorňanskí paradox, kerí dokazuje, že gųoba-
lizácia a dopad svjeta na naši dzedzinu bių 
eksplicitňe dokázaní pri nehodze, kedi sa za 
Maųackama prekopŕceų kamión s prasca-
ma a následňe sa u nás v dzedziňe spravila 
svinská zácpa. Na reguųováňí dopravi sme 
sa snažili použit šecki finti a vjedomosci, 
získané na školeňách a od Vás, ale biųo to 
prd pųatné. Tak, jak vječšina vjecí, nakonec 
sa to virešilo samé a voze sa v pokoji roze-
šli. Prasce síce po dzedziňe nebjehajú, zato 
zvjerini prízemňí aj visokej je tadi fúrt dost. 
Rádzi bi sme Vás požádali, abi ste požádali 
občanú, nech mjerkujú pred sebja na cestu 
a nelelkujú koųem. Skoro každú sužbu hųá-
síme jágrom zrazené zvírence a dopravňím 
šandárom do Maųacek poškodzené voze.

Aňi tentoráz sa, bohužel, v hųáseňí nevih-
neme majitelom bordelu, rozumjej odpadu 
pri cesce. Noví nelegálňí klumpat sa objavių 

oproci poligónu, ale nám, poučeních Vaším 
školeňím a americkíma seriálama, cez ro-
zum enem tak ňekdo neprejde. Po húbkovej 
analízi sajrajtu sme na zákųadze objave-
ních indícijí púvodňího majitela odhalili. 
V temto prípadze sa ukázaųo, že naleceų 
špekulantom, kerí v nejedném prípadze slu-
bujú, že za mírní bakšiš smecí odvezú. Pov-
ječšinú ale enem za dzedzinu. Enemže do 
porádku to moseų dat spomínaní púvodca. 
Kebi to odvézeų na zbjerňí dvúr hned, vísle-
dek bi bilų jednakí a ešťe bez pokuti, haňbi 
a nadávaňá.

No, a to bi tak biųo k minulému roku šecko. 
Rádzi bi sme takto na fajromt popríli Vám a 
cez Vás šeckím občanom šecko dobré, zdra-
vé a bezpečné v novém roku pána 2022. Né 
enem ludom, ale aj neludom, bes kerích bi 
sme ináč mi, vaší šandári, bili zbitečňí. Tak 
enem odkaz ňím: Dajte pokoj ludom dobrej 
vúle. Konec hųáseňá.

80 ruží pre p. Máriu Lančaričovú

Keby sme dnes porozkladali všetky fot-
ky po stole, na každej máš Ty Mária, 
miesto dôstojné.

Od školských prednesov básničiek, 
cez divadelné hry v miestnom ochot-
níckom divadle, organizovanie brigád, 
zábav a spoločenských akcií vo funkcii 
predsedníčky ZO Slovenského zväzu 
žien, cvičenie ZRTV, nácviky sparta-
kiád, či založenie speváckeho súboru, 
ktorý bol živým telesom takmer 40 
rokov. Recitácie pri sobášoch, osláv 
jubileí, či uvádzanie detičiek do života 
a iné významné spoločenské udalosti, 
vždy precízne pripravené a odprezen-
tované.

Práve v speváckom súbore sa zmenilo 
života nové dejstvo, ktoré sa medzi 38 

speváčkami zmenilo na 
priateľstvo.

Spoločne sme slávili 
narodeniny, životné 
jubileá, spoločne sme 
precítili zmeny v ro-
dinách. Tie veselé, ale 
žiaľ i tie rozlúčky na 
miestach kamenných 
krížov. Svoje aktivity si 
postupne preniesla aj 
do organizácie JDS. 

A zážitky z tancovačiek, 
vystúpení a zájazdov 
speváckeho súboru 
žien, sa opomenúť 
nedá. I keď dnes sa naše 
aktivity vzhľadom na 
vek zúžili a cesty našich 

spoločných turistických prechádzok sa 
značne skrátili, ešte stále sa pred „Va-
šim“ stretáme a ruky si podáme.                                          

Nechala si nás často dôjsť, cítili sme 
sa u Teba každá, ako hosť. Vďačné 
sme boli za hrušiek plné kabele, ne-
robila si ani žiadne rátanie. Len Tvoj 
úsmev vyjadril ochotu i priateľstvo.                                         
Vďačné sme za Tvoje básničky, ktorý-
mi si nás speváčky obdarovala. Mala 
si svoj vlastný šarm, veršíky zas svoj 
štýl, ktoré by bol ťažko okrem nás, nie-
kto pochopil. Dlhé roky sme dokázali v 
priateľstve sa stretávať, na všetko spo-
mínať. Priateľstvo sa vraj kúpiť nedá. 
Tak si ho v zdraví ešte dlhé roky užívaj. 
Nech sa Ti pohoda zračí v tvári, radosť 
v oku žiari a láska Ti líca  hladí. 

Zo srdca za speváčky: T. Malovcová,  
M. Šípová, J. Masárová,  

H. Havlíková, A. Hájková, M. Kelečínová 
a A. Ritomská
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Úvaha k 90. výročiu založenia „meštianky“ v Lozorne

Milí Lozorňania, ako ste sa mohli dozvedieť už v minulom čís-
le Spravodaja a hlavne od svojich školopovinných detí, v lete 
pri upratovaní skladu sa našla kronika školy, ktorá začína sláv-
nostným otvorením meštianskej školy v Lozorne 28.10.1931. 
Každé okrúhle výročie býva podnetom na zamyslenie, o to 
viac, keď je to číslo takéto vysoké. Osadenstvo ZŠ v Lozorne sa 
preto tejto udalosti chopilo ako prierezovej témy regionálna 
kultúra - žiaci mali počas prvých dvoch mesiacov na hodinách 
aktivity venované histórii školy. Na 1.stupni urobili zbierku 
starých šlabikárov a stavali model školy, na druhom stupni 
zbierali fotografie, vysvedčenia a spomienkové predmety od 
rodičov a starých rodičov, deviataci mali na slovenčine súťaž 
v prednese slávnostného prejavu, na matematike počítali po-
mocou abakusu, ôsmaci sa venovali kronike a historickým 
udalostiam, na informatike pripravili prezentáciu zo zozbie-
raných materiálov pod vedením učiteľov informatiky a dejepi-
su, na výtvarnej výchove navrhli 
logo 90.výročia, ale aj prekladali 
spomienky jednej z prvých absol-
ventiek do cudzích jazykov a v deň 
výročia si mohli pozrieť výstavku 
z výsledkov týchto aktivít a aj po-
rovnávaciu výstavku historických 
a moderných pomôcok na výuku 
chémie. Je treba spomenúť aj to, 
že sa prekrásne revitalizuje škol-
ská záhrada. To ale nebolo všetko 
- 27.10.2021 sme všetci prišli do 
školy oblečení vo farbách Lozorna, 
škola bola vyzdobená žlto-červený-
mi balónmi a všetko bolo nachys-
tané na spomienkovú športovú aktivitu - deti 1.stupňa odbehli 
symbolických 90 kolečiek na ihrisku a žiaci 2. stupňa odbehli 
štafetovo až 90 km. Druháci sa tešili z aktivity „Pani učiteľka 
mojej učiteľky“ - do triedy prišla na návštevu bývalá pani uči-
teľka Kopáčová, ktorá učila ich dnešnú pani učiteľku Klamovú. 
Veľmi dobre nám padlo aj to, že nás prišli pozdraviť zástupco-

via zriaďovateľa, páni Krechňák a Jochim a ocenili prácu peda-
gógov v minulosti aj teraz. Samozrejme sme túto príležitosť 
využili aj na zapálenie sviečky za všetkých učiteľov, ktorí sa už 
pominuli, ale ostávajú v pamäti generácií svojich žiakov. 

Tieto aktivity vyvolali veľký záujem nielen u rodičov, ale naj-
mä u staršej generácie. Sme veľmi vďační pani Antónii Malov-
covej za neúnavnú podporu – sprostredkovala nám písomné 
spomienky jednej z prvých absolventiek meštianky, p. prof. 
Bobaľovej a ochotne prisľúbila nacvičiť pieseň z Lozorna so 
školským spevokolom. Na stretnutí v klube dôchodcov sme 
dohodli ďalšie aktivity, ktoré mali prepojiť všetky generácie v 
Lozorne – bohužiaľ epidemiologická situácia nám nedovolila 
ich zrealizovať. Veríme ale, že sa nám to podarí na jar. Podarilo 
sa nám dokonca na tieto aktivity získať grant Poštovej banky.

Čo by sme teda chceli ešte urobiť: Vysadené stromčeky v škol-
skej záhrade venovať pamiatke významných a s láskou spomí-
naných riaditeľov a učiteľov – chceli by sme zorganizovať malú 
spomienkovú slávnosť, na ktorú by sme radi pozvali potomkov 
týchto pedagógov a aj pamätníkov z radov žiactva. Pani Malov-
cová a jej kamarátky sa chystajú na nácvik školského spevoko-
lu v krojoch s harmonikárom a naučia deti „lozornskú pjesnič-
ku“. Chceli by sme zorganizovať aj besedu o lokálnom nárečí 
– našťastie v našej obci nárečie stále žije! Zozbieraný fotogra-
fický materiál by sme radi umiestnili na webstránku obce – aj 
vďaka FB skupine „Lozorno v spomienkach“ sme sa dostali k 
úžasným pokladom a spomienkam – patrí im náš veľký obdiv 
a vďaka. Jeden zo žiakov nám doniesol milú pozvánku na majá-
les, ktorý organizovalo v r. 1974 ZRPŠ pri ZŠ Lozorno – občer-
stvenie tvorilo párky, pivo a limonády, do tanca hrala vojenská 

skupina  Citrón! Aj na takéto 
tradície spoločenského života 
by sa dalo nadviazať.

Naši milí dôchodcovia nás po-
žiadali, aby sme usporiadali 
výstavu získaných materiálov 
v Centre kultúry, aby ich mohli 
vidieť aj v neelektronickej po-
dobe, ktorá im je bližšia – pre-
to by sme radi usporiadali aj 
vernisáž tejto výstavy s kultúr-
nym programom.

Dúfame, že vás naša snaha prepojiť generácie v našej obci oslo-
ví a podporíte nás nielen v ďalšom zhromažďovaní historic-
kých materiálov, ale aj svojou účasťou na plánovaných podu-
jatiach.

Anna Špačeková, zástupkyňa riaditeľky ZŠ Lozorno 
Foto: archív ZŠ Lozorno

Kaštiel - sídlo pôvodnej „mešťianky“ tesne pred zbúraním

Fotografia zo školského roka 1931-1932

Prváčikovia po symbolickom behu Výstava žiackych prác k 90. výročiu založenia školy
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Činnosť Mažoretiek SOFFI bola aj v období korony bohatá
Na konci minulého šk. roka v júni a tiež aj 
začiatkom septembra, sme mali nábor do 
nášho súboru a prihlásilo sa veľa nových 
dievčat, čomu sme veľmi radi. Tento rok 
máme v kategórii detí až 17 dievčatiek, čo 
znamená, že nám vyrastajú nové talenty 
a naše rady tiež posilnilo aj zopár nových 
kadetiek, takže nás je teraz spolu 42.

Korona síce trochu spomalila, či pozasta-
vila niektoré naše aktivity, ale snažili sme 
sa to, čo sa dalo v daných podmienkach 
uskutočniť, aj zrealizovať. Jedným z tých-
to našich každoročných akcií bol aj náš 
galavečer, ktorý sa konal 12.9.2021 v sále 
ŠK, kde sme za dodržania epidemických 
opatrení mohli konečne vyjsť na pódium 
a predviesť sa nielen našim rodinným 
príslušníkom ale aj ostatným občanom 
Lozorna, pre ktorých sme tento galavečer 
robili. Tu by sme radi poďakovali Obecné-
mu úradu v Lozorne, ktorý nám poskytol 
dotáciu na náš galavečer a všetko mohlo 
prebiehať tak, ako sme si naplánovali. Z 
dobrovoľného vstupného sme potom za 
pomoci Lesnej správy v Lozorne nakúpili 
sadenice stromčekov – konkrétne to boli 
javor horský, buk lesný a smrekovec opa-
davý a za pomoci našich rodičov sme ich 
v lese aj sami vysadili. Tu by sme chce-
li menovite poďakovať pánovi Jozefovi 
Sládkovi z lesnej správy, ktorý nám toto 
celé pomohol zrealizovať, vybral oblasť 
výsadby a potom aj pomáhal pri samot-
nej výsadbe. V jednu krásnu slnečnú ok-
tóbrovú nedeľu sme sa teda všetci vybrali 
do lesa (a bolo nás neúrekom, až 65 ľudí) 
a po krátkej túre sme dorazili k cieľu, kde 
sa uskutočnila výsadba stromčekov a po-
tom cestou späť sme sa všetci zastavili na 
priehrade v Lozorne, kde na nás všetkých 
čakalo chutné občerstvenie. Pre deti čajík, 
pre rodičov kávička a koláčik, všetci sme 
si mohli opiecť špekačku a nakoniec bola 
sladká odmena v podobe nádhernej torty, 
ktorú nám upiekla teta Marta Jánošová, 
ktorej touto cestou veľmi pekne ďakuje-
me. Veľmi sa nám táto akcia páčila a do-
hodli sme sa, že si ju každý rok zopakuje-
me a pôjdeme sa pozrieť, ako každej z nás 
rastie práve ten jej stromček, lebo každý 
stromček má pri sebe visačku s menom 
mažoretky, ktorá ho vysadila. 

No všetci sme vedeli, že sa k nám blíži 
ďalšia vlna epidémie a preto sme chceli 
využiť všetok čas na trénovanie v telo-
cvični, než zase zostaneme na online 

tréningoch. Usilovne sme si opakovali 
naše choreografie, lebo sa blížil termín 
našej online mažoretkovej súťaže pod 
názvom Grand Prix 2021, čo boli vlastne  
majstrovstvá SR online formou. A práve 
preto, aby sme boli v čo najlepšej kondí-
cii,  sme si jednu októbrovú nedeľu uro-
bili twirlingový seminár. Prišla nám ho 

urobiť slečna Andrea Lászlóová, ktorá 
má tiež svoj mažoretkový súbor, ale veľ-
mi rada robí tieto semináre a odovzdáva 
svoje skúsenosti ďalej.

Takže kondične pripravené zo seminára 
a tiež usilovným precvičovaním našich 
choreografií sme sa pustili do natáčania 
a posielania videí na Grand Prix 2021. No 
povieme vám, že to natáčanie videí bolo 
ešte viac náročnejšie než klasická mažo-

retková súťaž. Pri mažoretkovej súťaži je 
v nás taký nejaký súťažný adrenalín, také 
športové napätie, počujeme fandiť našich 
rodičov, či ostatné mažoretky, a tu to 
všetko chýbalo. Bolo to veľmi zvláštne a 
dúfame, že už takéto majstrovstvá nikdy 
nebudeme mať, lebo to jednoducho ne-
bolo ono. Do majstrovstiev sme prihlásili 
šesť našich choreografií a umiestnenie 
bolo nasledovné: sólo pompom deti – 
2.miesto, sólo baton kadet – 4.miesto, veľ-
ká formácia baton kadet – 2.miesto, veľká 
formácia baton junior – 3.miesto, trio ba-
ton junior – 4.miesto, mini baton junior 
– 2.miesto. Do 15.10. bolo treba zaslať 
všetky videá, potom sme dva týždne ča-
kali na hodnotenie poroty a začiatkom 
novembra, konkrétne 6.11. sme sa všetky 
otestovali a spoločne sme si pozreli on-
line vyhodnotenie výsledkov. Naša pani 
vedúca nám všetkým zablahoželala k do-
siahnutým výsledkom a teraz len zostá-
valo čakať, kedy sa k nám dostanú všetky 
naše ocenenia.

No hneď na druhý deň, t.j. 7.11. sme mali 
našu tradičnú Soffi medailu. Je to taká 

naša interná súťaž, kde si svoje choreo-
grafie pripravujú dievčatká samé, bez 
pomoci tréneriek, len za pomoci svojich 
rodičov, ktorí tiež dievčatkám aj sami 
pripravujú kostýmy, no jednoducho 
tou to akciou žije celá naša mažoretková 
rodina. Práve naše trénerky si na tejto 
akcii vyskúšajú úlohy poroty a prideľujú 
body jednotlivým vystúpeniam. Po skoro 
dvojhodinovej plejáde rôznych choreo-
grafií sme si všetky na koniec spoločne 
zatancovali (kým sa zrátali body a vypísa-
li diplomy) a potom nás všetkých čakali 
krásne medaile, diplomy, poháre a sladké 
prekvapenie. Bola to krásna akcia, ktorú 
nevynecháme ani jeden rok a vždy sa na 
ňu všetky veľmi tešíme.

Určite každý z vás vie čo je 6.12. -  je pred-
sa Mikuláša a my sme sa tešili ako každý 
rok aj tento, na nášho mažoretkového 
Mikuláša a ten aj naozaj prišiel. Mal so 
sebou aj anjelika aj čerta, ale hlavne mal 
pre nás plné vrece darčekov. Po malých 
skupinkách sme ho čakali vonku a mali 
sme pre neho aj my pripravené darčeky 
vo forme krásnych kresbičiek, básničiek 
či pesničiek. Veľmi sa mu medzi nami 
páčilo a sľúbil, že sa zastaví určite aj na 
budúci rok.

Poslednom akciou, ktorú sme tento rok 
mali, bola naša vianočná besiedka, ktorá 
sa odohrávala vonku, ale mali sme všet-
ko, čo k takej besiedke patrí. Bol vianočný 
stromček, boli darčeky, vianočný punč, 
vianočná atmosféra aj vianočné pesničky. 
Po tom ako sa v sále zjavili darčeky, nám 
ich naša pani vedúca rozdala a mali sme 
ešte jedno prekvapenie. Deň pred našou 
besiedkou k nám dorazili tiež ocenenia 
z majstrovstiev, tak sme si domov z via-
nočnej besiedky okrem darčekov niesli aj 
medaile a diplomy.  Na záver sme si všet-
ky zaželali, aby sa už všetko dostalo do 
starých koľají, aby sme boli všetci zdraví, 
mohli spolu trénovať v telocvični a chodiť 
zase na mažoretkové súťaže.    

VÁM VŠETKÝM BY SME CHCELI PO-
PRIAŤ VEĽA ZDRAVIA, ŠŤASTIA A LÁS-
KY DO NOVÉHO ROKA 2022, NECH 
SA VÁM SPLNIA VŠETKY VAŠE SNY A 
NECH ROK 2022 JE ROKOM NÁVRATU 
DO ŽIVOTA PRED KORONOU.    

Mažoretky Soffinky 
a ich vedúca Danka Hurbaničová

Soffi medaila 2021

Soffinky a ich galavečer
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Oblasť školstva sa priamo dotýka veľmi 
veľkej časti obyvateľov Lozorna, aj keď 
to tak možno na prvý pohľad nevyze-
rá. Základnú školu navštevuje viac ako 
300 detí, materskú školu viac ako 100 
detí. K tomu keď pripočítame rodičov, 
starých rodičov detí (ktorí často chodia 
pre vnúčatá do družiny či MŠ, keďže ich 
rodičia sú bežne do večera v práci), ako aj 
zamestnancov školských zariadení či se-
niorov odoberajúcich stravu zo školskej 
jedálne, tak po spočítaní sa dostaneme 
na takmer polovicu obyvateľov Lozorna. 
Aj toto je jeden z dôvodov, prečo musí 
byť rozvoj a podpora školstva pre obec 
dlhodobou prioritou. 

Pôvodne som v novembri uvažoval, či 
mám k téme školstva dostatok tém pre 
napísanie článku. Keď som však začal v 
bodoch sumarizovať, čo všetko sa udialo 
v roku 2021, tak mi z toho vyšiel pomer-
ne dlhý zoznam. Stalo sa toho omnoho 
viac, ako sa v minulosti nestalo často aj 
za niekoľko rokov. Posúďte sami.

Základná škola

1. Obec ešte koncom roku 2020 pod-
písala zmluvu o prenájme školskej 
jedálne na rok 2021 súkromnému pre-
vádzkovateľovi, ktorý spravuje takmer 
20 školských jedální/výdajní stravy v 
Bratislavskom kraji. Zaviedlo sa varenie 
2 hlavných jedál, počet seniorov odobe-
rajúcich jedlo zo školskej jedálne stú-
pol počas roku 2021 z cca 30-35 denne 
na okolo 90 - to hovorí samo za seba. 
Všeobecná spokojnosť (vyjadrená aj v 
prieskume medzi rodičmi detí v ZŠ, ako 
aj vedením MŠ či zo strany seniorov) 
bola dôvodom, aby obec s nájomcom 
opäť rokovala a uzavrela novú nájomnú 
zmluvu na ďalšie 4 roky.

Zároveň chcem zdôrazniť, že prenájom 
jedálne je výhodný pre obec aj z finanč-
ného hľadiska a taktiež pre vedenie ZŠ 
z pohľadu agendy, ktorú nemusí riešiť 
- môže sa sústrediť na výchovno-vzdelá-
vací proces a nie na riešenie problémov 
a personálnej agendy v gastro oblasti.

2. Rodičovské združenie v ZŠ realizova-
lo prieskum spokojnosti medzi rodič-
mi detí. Písal som o tom už v obecnom 
spravodaji, ktorý vyšiel v septembri. 
Výstupy prieskumu sú dostupné tu: 
http://bit.ly/ZSLozorno2021.

Dôležité je, že v ňom padli aj otázky, čo 
rodičia od školy očakávajú v budúcnosti. 
Tieto témy boli prediskutované aj v rade 
školy ZŠ a niektoré závery sa postupne 
zapracovávajú do vyučovacieho procesu. 
Spoločným menovateľom je, že úlohou 
školy nie je len odovzdávať žiakom ve-
domosti, ale učiť aj zručnosti potrebné 

pre uplatnenie detí v živote (tímová 
spolupráca, kritické myslenie, empatia, 
prezentácia a pod.). 

3. Zmeny v personálnom zabezpeče-
ní školy boli minimálne, za zmienku 
však určite stojí nástup Anny Špačeko-
vej, bývalej zástupkyne na Gymnáziu J. 
Hronca, jedného z najlepších gymnázií 
na Slovensku. V ZŠ Lozorno nastúpila 
na pozíciu zástupkyne pre 2. stupeň. 
Zároveň vyučuje žiakov chémiu, ktorú 
výrazne oživila a opäť zaviedla aj rôzne 
pokusy na jej vyučovaní - tak ako si ich 
pamätáme z našich detských čias.

4. Počas leta bolo pri vstupe do hlavnej 
budovy realizované bezbariérové WC, 
na ktoré sa škole v predchádzajúcom ob-
dobí podarilo získať z veľkej časti grant. 
Je to jedna z podmienok potrebných pre 
vyučovanie pohybovo hendikepovaných 
detí. Také zatiaľ v škole síce nemáme, no 
je o to záujem a ich účasť na vyučovaní 
by bola obohacujúca aj pre ostatné deti 
- kontakt a spolupráca s takýmito deťmi 
dáva všetkým zúčastneným iný rozmer 
a videnie sveta. A je tiež v súlade s vyššie 
uvedenou prioritou učiť deti nielen ve-
domosti, ale aj zručnosti - viesť ich aj k 
empatii, spolupráci či pomoci druhým.

5. Na jeseň sa podarilo úplne obnoviť 
detské ihrisko v ZŠ - staré preliezačky 
a zariadenia boli demontované (nespĺ-
ňali platné normy) a nahradené kom-
pletne novými kvalitnými hracími prv-
kami. Ich výber a rozmiestnenie riešili 
zamestnankyne školského klubu detí, 
obec zabezpečila súťaž na dodávateľa a 
financovanie. Zároveň sa pri príprave 
zarovnal terén, ktorý sa na jar zaseje 
trávou, keďže na jeseň už na to neboli 
priaznivé podmienky. Toto ihrisko je ur-
čené primárne pre deti zo školskej dru-
žiny, avšak areál ZŠ je cez víkendy a po 
večeroch prístupný verejnosti, takže cez 
týždeň po 17h a cez víkendy je ihrisko k 
dispozícii aj pre ostatné deti.

6. Bola realizovaná príprava na rozšíre-
nie a vynovenie starého basketbalové-
ho ihriska. Čaká sa už len na priaznivé 
počasie na vynovenie starého popraska-

ného povrchu - položí sa tam nová asfal-
tová vrstva.

7. Počas jesene bola postupne budo-
vaná školská záhrada v ZŠ - je výsled-
kom aktivity  učiteľky H. Klamovej  v 
spolupráci s V. Chabrečkovou (ktorá sa 
dlhodobo venuje v škole projektu Zelená 
škola, triedeniu odpadov a pod.). Najmä 
Henrieta Klamová ako učiteľka prvého 
stupňa a zároveň obyvateľka Lozorna 
projektu venovala neuveriteľné množ-
stvo času, energie a iných prostriedkov, 
vrátane jej manžela a širšej rodiny - bez 
nich by sa projekt zrejme ani nezreali-
zoval. K realizácii prispeli aj zamestnan-
ci Lozorno s.r.o., ťažkou technikou tiež 
bratia Došekovci a ruku k dielu priložilo 
aj niekoľko ďalších dobrovoľníkov. Všet-
kým patrí veľká vďaka. Na projekt boli 
zároveň získané financie z grantu BSK 
a obecných dotácií, časť výsadby zelene 
bola financovaná aj priamo z obecného 
rozpočtu.

Školská záhrada umožní mnoho zaují-
mavých vecí. Ponúkne mnohé podnety 
na získavanie vedomostí zážitkovou for-
mou a hrou. Určite prinesie do vyučova-
nia netradičný priestor a obohatenie, či 
už vo forme nových tvarov, vôní, farieb 
a čistého vzduchu. Deti tam môžu tiež 
sadiť a starať sa o zeleninu vo výšených 
záhonoch, spoznávať rastliny a drobné 
živočíchy, či opekať si pri vonkajšom 
ohnisku. Od jari 2022 tak poskytne škol-
ská záhrada skvelé spestrenie vyučova-
nia.

Rok 2021 v lozornianskom školstve

pokračovanie na str. 13
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8. Bolo zabezpečené napojenie budovy 
školy na optický internet. Vďaka podpo-
re z Plastic Omnium sa podarilo pripojiť 
každú učebňu kvalitnou kábelážou na 
internetové prípojky ako aj zabezpečiť 
kvalitné wifi pokrytie vo všetkých budo-
vách školy. 

9. Napriek tomu, že bola obec 2x formál-
ne vylúčená z procesov smerujúcich k 
podaniu žiadosti o dotáciu na rozšíre-
nie ZŠ (snaha uprednostniť iných uchá-
dzačov ...), podarilo sa obci námietkami 
a argumentáciou pre Ministerstvo in-
vestícií, regionálneho rozvoja a informa-
tizácie tieto problémy prekonať a úspeš-
ne podať žiadosť o dotáciu. Len príprava 
celého projektu rozšírenia a modernizá-
cie ZŠ trvala viac ako 2 roky a stála de-
siatky tisíc eur (projektová dokumentá-
cia a povolenia). V rámci dotačnej výzvy 
však má obec šancu získať až takmer 3 
mil. eur z eurofondov. Rozhodovať sa 
bude cca v marci 2022.

10. Na jeseň úspešne prebehli voľby do 
rady školy ZŠ. Členovia boli zvolení ale-
bo delegovaní do rady školy na zákonom 
definované 4-ročné funkčné obdobie, 
počas ktorého okrem iného prebehne 
aj voľba riaditeľa školy na nasledujúce 
5-ročné funkčné obdobie (od od 1.7.2024). 
Všetky informácie o rade školy sú zve-
rejnené na web stránke ZŠ Lozorno. 

11. ZŠ Lozorno oslávilo 90.výročie za-
loženia meštianskej školy v Lozorne 
(28.10.1931) - žiaci a učitelia pripravili 
výstavu historických dokumentov, foto-
grafií a ďalších vecí, takmer celá škola si 
zabehla symbolickú „štafetu 90. výročia 
kvalitného vzdelávania“, v ktorej každý 
účastník dostal symbolickú „pamätnú 
medailu“. 

12. Do všetkých učební boli doplnené 
interaktívne tabule, kvalitné reproduk-
tory, mikrofóny a prenosné kamery. 
Toto vybavenie sa využíva nielen počas 
prezenčného vyučovania, ale bolo veľmi 
užitočné aj počas dištančného vyučova-
nia, kedy sa v triedach učili malé skupin-
ky žiakov (s asistentmi), ktorí sa pripájali 
na online hodiny z tried.

13. Vďaka podpore z nadácie Volkswagen 
škola získala 25 tabletov, ktoré prispejú 
k obohateniu vyučovania na ktoromkoľ-
vek predmete. Škola si k nim z vlastných 
zdrojov zakúpila modernú dobíjaciu 
multi stanicu.

14. V celej škole sa zrealizovala rekon-
štrukcia školského rozhlasu a nahra-
dilo sa klasické zvonenie hudobnými 
znelkami. 

15. Podarilo sa zrealizovať rekonštruk-
ciu a modernizáciu zabezpečovacieho 
systému školy, ktorý je priamo napoje-
ný na obecnú políciu.

16. ZŠ podpísala dohodu o spolupráci s 
Mensou Slovensko, v rámci ktorej bude 
pod vedením odborníkov pripravený 
systém podpory nadaných žiakov. 

17. Počas roka 2021 škola zažívala dlhé 
obdobia dištančného vyučovania v 
rámci protipandemických opatrení Co-
vid 19. V rámci tohto obdobia dokázala 
zabezpečiť online vyučovanie na vysokej 
úrovni a zároveň poskytla pomocnú 
ruku žiakom, ktorí mali z akýchkoľvek 
dôvodov problém s dištančným vyučo-
vaním (škola zapožičala mobily, PC, no-
tebooky – ktoré získala od súkromných 
darcov, poskytla internet a umožnila 
žiakom absolvovať vyučovanie v škole v 
malých skupinkách). 

Mimo uvedených bodov sa v škole udia-
lo aj mnoho iných zaujímavých vecí, od-
porúčam sledovať stránku www.zslozor-
no.sk a tiež Facebook stránku ZŠ Lozorno, 
kde sa pravidelne zverejňujú zaujíma-
vosti z bežnej prevádzky školy. 

Ku ZŠ na záver už len krátko zareagujem 
na nekonečné pokusy pána D. Masára o 
diskreditáciu vedenia školy, mňa osob-
ne, ako aj vybraných učiteľov a hľadanie 
akýchkoľvek chýb za posledné 2 roky (na-
posledy formou článku v predchádzajú-
com vydaní tohto obecného spravodaja). 
Za povšimnutie stojí na tom celom už 
len samotný fakt, že to prichádza od člo-
veka, ktorý nikdy ničím konkrétnym ne-
prispel a nepomohol (aspoň ja o ničom 
neviem), a ktorý zároveň kritizuje tých, 
ktorí tak naopak intenzívne činia už nie-
koľko rokov. Napriek tomu - sám som 
ho vyzval (tiež aj kolega L. Krechňák), že 
ak je naozaj presvedčený o toľkých po-
chybeniach, nech podá podnet na nezá-
vislý úrad, ktorý je kompetentný prešet-
riť nezrovnalosti. Tým je Štátna školská 
inšpekcia. Tá na jeho podnet konala a 
realizovala koncom októbra v ZŠ kon-
trolu. Jej závery zaslali písomne koncom 
novembra, kompletné znenie nájdete 
zverejnené tu: bit.ly/ZSLozorno_SSI (na 
tomto linku tiež nájdete vyjadrenie Štát-
neho pedagogického ústavu). V skratke 
- všetky podnety D. Masára vyhodnotila 

inšpekcia ako neopodstatnené a nezis-
tila žiadne porušenia predpisov. Viac to 
komentovať nemá zmysel. Podotknem 
už len, že ZŠ Lozorno je často dávaná za 
príklad, akým smerom by sa mali školy 
uberať. Okrem iného bola ZŠ Lozorno 
uvedená ako pozitívny príklad aj na kon-
ferencii pre riaditeľov základných škôl v 
Poprade na jeseň 2021.

Materská škola

1. Počas leta bolo zrekonštruované za-
starané vykurovanie v dvoch oddele-
niach, ktoré sa dostalo počas jarných 
mesiacov už do havarijného stavu (za-
čali tiecť staré spoje). Vymenili sa všetky 
pôvodné radiátory a zakúpili ochranné 
bezpečnostné kryty do tried a šatní. 
Práce realizovalo Lozorno s.r.o., za čo jej 
chlapcom ďakujeme.

2. Postupne sa upravil školský dvor, 
pieskovisko a vynovili hracie prvky 
- zabezpečili sa dva veľké hracie prvky, 
veža so šmykľavkou a hojdačkou, dopa-
dová plocha, dve mini hojdačky, jedna 
prevažovacia hojdačka, lavičky, doplnili 
sa štyri vyvýšené záhony, drevené exte-
riérové úložné boxy na hračky a zrekon-
štruoval sa aj drevený altánok.

3. Dokončilo sa vynovenie priestorov 
výdajne stravy pre deti, doplnila sa vý-
levka požadovaná od hygienikov.

4. Zakúpili sa nové ležadlá, úložné skri-
ne a žalúzie na okná v jednom z odde-
lení.

5. Dokúpilo a zabezpečilo sa množstvo 
ďalších vecí - do všetkých umyvárok sa 
doplnili vešiakové steny na uteráky a 
poháriky, zakúpili sa dva sety interaktív-
nych tabúľ s notebookmi a edukačnými 
softvérmi (teraz už máme vo všetkých 
triedach interaktívnu tabuľu). Okrem 
toho sa zabezpečilo päť nových notebo-
okov pre pani učiteľky (dar od Volkswa-
gen), vymenili sa posledné staré koberce 
v dvoch triedach, dokúpili sa pôvodné 
zlamovacie drevené dvere do predškol-
ských tried, didaktické a edukačné po-
môcky a materiály pre deti.

dokončenie zo str. 12

pokračovanie na str. 14
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6. V novembri bola inštalovaná závlaha 
trávnika, ktorá začne slúžiť na jar. Sú-
časťou je aj riadiaca jednotka, ktorá za-
bezpečí automatické zavlažovanie tráv-
nika vo večerných a nočných hodinách. 
Zavlažovací systém síce nepokrýva celý 
dvor, je inštalovaný po vonkajšom ob-
vode, avšak trysky s dostrekom do 8m 
pokryjú väčšinu trávnatej plochy, kde sa 
deti cez deň hrajú. Systém je pripravený 
na dodatočné rozšírenie a pokrytie zvy-
šku dvora, keďže sa ale počíta v najbliž-
ších rokoch s rozšírením kapacity MŠ, 
doplní sa až po jeho realizácii.

7. Kvôli potrebe rozšírenia kapacity MŠ 
bola realizovaná analýza statiky budo-
vy. Jediná možnosť rozšírenia kapacity 
je totiž len formou nadstavby na exis-
tujúce objekty. Pre rok 2022 už schválilo 
obecné zastupiteľstvo financie v rozpoč-
te obce na prípravu projektovej doku-
mentácie.

Chcel by som tiež vyzdvihnúť prácu 
pani riaditeľky M. Vicenovej - ihneď 
po neľahkom nástupe do funkcie v mi-
nulom roku (polovica zamestnancov k 
1.7.2020 nenastúpila do práce, keďže im 
podpísala bývalá riaditeľka výpovede, aj 
odstupné ...) nastavila pevné pravidlá, 
systém, úzku spoluprácu s rodičovským 
združením aj radou školy, navrhla nový 
školský vzdelávací program a systema-
ticky začala s vylepšovaním prakticky vo 
všetkých oblastiach. A v tomto nastave-
ní v roku 2021 vôbec nepoľavila, v spolu-
práci s niektorými z rodičov detí sa MŠ 
úspešne zapojila aj do grantových výziev 
(napr. Nadácia SPP, Múdre hranie 2) - aj 
vďaka tomu sa realizovali uvedené veci 
a za cca rok a pol sa MŠ Lozorno posu-
nula tak po materiálnej, ako aj výchov-
no-vzdelávacej stránke a príprave detí 
do základnej školy doslova o stupeň vyš-
šie. A to takmer úplne samostatne, bez 
žiadnych zásadných nárokov na obecný 
rozpočet, čo si ja (a určite aj náš šetrný 
starosta) vysoko cením. 

Na záver by som chcel vyjadriť opäť 
vďaku všetkým pedagogickým i nepe-
dagogickým zamestnancom ZŠ aj MŠ, 
špeciálne ich vedeniu - možno si to my 
ostatní úplne neuvedomujeme, ale títo 
ľudia za posledné 2 roky zažili zrejme 
podobný stres, ako zdravotníci v prvej 
línii. Zažili zmeny súvisiace s nástu-
pom nového vedenia v MŠ aj ZŠ a ich 
novým systémom práce, museli zvlád-
nuť meniace sa nariadenia ministerstva, 
naučiť sa vyučovať online, ovládať nové 
programy a aplikácie, prešli zásadnými 
zmenami organizácie svojej práce, pra-
covného času a komunikácie s deťmi aj 
ich rodičmi.

Srdečná vďaka Pani učiteľky, Páni učite-
lia!

Ľubomír Jochim, poslanec OZ 
a člen obecnej rady 

dokončenie zo str. 13

V novom roku prajeme si veľa lásky, aby nebol taký ťažký. 
Taký, ako bol ten starý, nech sa nám v ňom lepšie darí...

Čarovný čas adventu, čas, kedy sme sa všetci pripravovali na naj-
krajšie sviatky roka – VIANOCE je za nami.

Aj tento rok bola naša materská škola pekne vianočne vyzdobe-
ná, ráno v každej triede vítal deti vysvietený, vyzdobený vianočný 
stromček. Naši škôlkari sa na adventné obdobie veľmi tešili a pri-
pravili peknú výzdobu a samozrejme nezabudli ani na darčeky 
pre svojich blízkych. Predškoláci vyrobili anjelské vianočné po-
zdravy pre babičky a deduškov v Lozorne. 

Šiesteho decembra sme v našej škôlke privítali Mikuláša spolu 
s jeho pomocníkmi anjelmi a čertíkom Bertíkom. Za básničky a 
pesničky detičky dostali od Mikuláša sladkú odmenu, na ktorú 
finančne prispelo SRR-ZR pri MŠ Lozorno. 

17. decembra k nám zavítal Ježiško, ktorý nadelil každej triede 
štedrú nádielku v podobe edukačných a motivačných hier, hra-
čiek, bábik, skladačiek a stavebníc. 

Rok 2021 bol plný pozitívnych zmien. Mnohé zmeny nás ešte ča-

kajú a preto veríme, že sa nám podaria uskutočniť aj vďaka vám.

DO NOVÉHO ROKA VÁM VŠETKÝM ŽELÁME VEĽA ZDRA-
VIA, ŠŤASTIA A POHODY!

MŠ Lozorno, foto: archív MŠ
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Rozhovor s Ľudmilou Došekovou (nikto jej 
tu nepovie inak ako Ludka), ktorá sa v roku 
1980 privydala do Lozorna a odvtedy je v 
Lozorne aktívna vo viacerých oblastiach.

Už niekoľko rokov vediete v Lozorne 
cvičenie pre ženy. Ako to všetko vznik-
lo a čo vás motivuje sa tomu toľké roky 
venovať?

Prvá zmienka o cvičení žien sa datuje 
od roku 1956. Potom nasledovali cviče-
nia skautiek, spartakiády a v roku 1978 
vznikol oddiel ZRTV- ženy pri ŠK Lozor-
no. Skratka ZRTV znamená zdravotná 
a rekreačná telesná výchova. Najprv ho 
viedla pani Dvoranová a pani Šprincová. 
Oni vlastne tento oddiel zakladali a vied-
li až do roku 1989. Ale keďže v 89. bola re-
volúcia, tak na nejaký čas sa to zastavilo 
a potom po malej prestávke sa cvičenie 
znovu obnovilo v roku 1992. Odvtedy 
ho vediem až do tejto doby ja. Neskôr 
sa ku mne pripojila Ruženka Drahošo-
vá. Stretávame sa so ženami pravidelne 
dvakrát do týždňa. Už sa tam vystrieda-
lo niekoľko generácii žien, chodili tam 
ženy rôzneho veku, dokonca aj mladé 
dievčatá. Toto cvičenie je medzi žena-
mi veľmi obľúbené a mnohé vydržali až 
doteraz. Keďže aj z názvu to vyplýva, sú 
tam zakomponované aj rehabilitačné 
prvky. Ja sa teda venujem hlavne reha-
bilitácii a veľa vecí som si k tomu naštu-
dovala. Ženy často ani nevedia, že počas 
tohto cvičenia vlastne rehabilitujú, tak-
že okrem toho, že si dobre zacvičia, tak 
zároveň aj robia niečo pre svoje zdravie. 
Určite by ženy chceli v tomto cvičení po-
kračovať, tak kým mi bude slúžiť zdravie 
sa tomu budem rada venovať a keď už 
nebudem vládať, dúfam, že to po mne 
niekto preberie. Mojim cieľom je zá-
roveň aj to, aby ženy aspoň dve hodiny 

týždenne zabudli na svoje problémy, aby 
mysleli len samé na seba, aby sa uvoľnili 
od svojich povinností a starostí a urobili 
niečo aj pre svoje zdravie. 

Vy ste v prvom rade zdravotníčka. Mô-
žete nám povedať o tejto etape svojho 
života? 

Vyštudovala som zdravotnícku školu, 
lebo som chcela byť zdravotná sestra. 
Inú prácu som ani nechcela robiť, brala 
som to ako poslanie. Toto povolanie ro-
bím celý svoj pracovný život, prakticky 
už cez 40 rokov. Len úplne na začiatku 
som asi 2 roky robila s dospelými, ale 
učarovali mi deti, tak som potom vlast-
ne celý život robila s deťmi. Práca s deť-
mi ma veľmi baví. 12 rokov som robila 
sestričku v Lozorne v detskej obvodnej 
ambulancii a potom som robila 16 rokov 
v detskej ambulancii na Kramároch. Keď 
mi to dovolil čas, tak som ešte pomáhala 
aj iným, keď ma o to požiadali. Tu niekde 
siahajú aj začiatky môjho dobrovoľníc-
tva pre obec. 

Ako zdravotníčka aj pomáhate pri rôz-
nych kultúrnych a športových poduja-
tiach v obci. Máte z toho aj nejaký záži-
tok, ktorý vám utkvel v pamäti? 

Popri svojich povinnostiach sa už roky 
zapájam do dobrovoľníckej činnosti ako 
zdravotný dozor pri rôznych akciách v 
obci. Sú to rôzne obecné oslavy, MDD, 
športové a kultúrne podujatia, remesel-
nícke jarmoky a pod. Najviac sa teším, 
keď sa nikto vážne nezraní. Ani som za 
tie roky nezažila nejaké veľmi vážne zra-
nenie. Väčšinou sú to len nejaké odreni-
ny, alebo niekomu príde zle a podobne. 
Asi už rok robím zdravotníka aj našim 
futbalistom pri zápasoch a len raz sme 
museli volať sanitku, lebo to vyzeralo 
na nejakú zlomeninu či potrhanú šľa-
chu, ale inak aj tam to býva bez väčších 
zranení. Čo sa týka najkrajšieho zážit-
ku, tak ten som mala pri jednej oslave 
MDD. Začínala na ihrisku ŠK, hosťom 
bol vtedy aj herec Juraj Kemka so svojou 
rodinou a sprievod detí potom išiel cez 
dedinu až do areálu Hotela Pri Mlyne, 
kde bol pre nich pripravený program a 
zábava. Deťom sa tam veľmi páčilo, bolo 
to veľmi pekné popoludnie a mne to tak 
utkvelo v pamäti.  

Svojho času ste pôsobili v obci aj ako 
poslankyňa. Čo ste mali na starosti? 

Od roku 2002 do roku 2006 som bola 
poslancom obecného zastupiteľstva. 
Mala som na starosti kultúru, školstvo 
a šport. Vtedy to bolo spolu pod jednou 
komisiou a bolo to teda dosť náročné. 
V tom období bola vydaná kniha o Lo-
zorne, boli založené obecné noviny, ro-

bili sme vonku Mikuláša, začali sa robiť 
trhy, kde som pozývala okrem našich 
domácich remeselníkov a predajcov aj 
ľudí z okolitých dedín. 

Vidíte nejaký rozdiel v kultúrnom po-
vedomí ľudí vtedy a teraz?

Určite je to iné. Voľakedy bolo kultúr-
nym podujatím pre ľudí v dedine futbal. 
Ľudia chodili na futbal a počas leta to 
boli ešte hody. Program na hody robila 
vtedy väčšinou telovýchova. Bolo zabez-
pečené občerstvenie a športový program 
– hrali medzi sebou rôzne futbalové 
družstvá, predviedli sa naše mažoretky, 
alebo ešte kým sa cvičilo na spartakiá-
du (do roku 1989), tak sa tam predviedla 
časť nacvičenej choreografie. Pri sparta-
kiáde ešte spomeniem, že ju nacvičovali 
p. Anka Dvoranová a p. Milka Šprincová 
a boli ozaj dobré, pretože ženy z Lozorna 
vyhrávali všetky okresné kolá a chodili 
do Prahy. Lebo do Prahy sa dostali iba 
najlepšie družstvá z okresu a oni do tej 
Prahy chodili roky. 

A čo sa týka rozdielu vtedy a dnes... Mys-
lím si, že teraz to máte náročnejšie. Resp. 
ľudia sú náročnejší a kritickejší. Rôzne 
podujatia sa už dnes robia trošku inak 
a nie každému sa dá ulahodiť. Prisťaho-
valo sa sem veľa ľudí, ktorí žili v meste a 
boli zvyknutí na určitú úroveň kultúry, 
ktorá je tam a teraz to porovnávajú. Ja 
keď som robila v kultúre, tak som inšpi-
ráciu brala z okolitých dedín, že čím žijú 
a zabávajú sa ľudia na vidieku.  

Ako sa vám žije v Lozorne? 

V Lozorne sa mi žije dobre. Keďže moja 
mama pochádza zo susednej dediny – z 
Jablonového, tak Lozorno som už po-
znala, chodila som sem do šiestej triedy 
do školy. Potom sme sa presťahovali do 
Bratislavy. Bývali sme v Rači, uprostred 
vinohradov postavené činžiaky, celé 
sídlisko...ale v meste som sa necítila prí-
jemne. A potom som sa v 1980 vydala do 
Lozorna a vrátila sa na Záhorie. A tu mi 
je dobre.

Ludku tu pozná každý

Ludka počas obľúbeného cvičenia pre ženy

Na každej obecnej akcii robí Ludka zdravotný dozor
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Obec Lozorno dáva možnosť svojim 
občanom rozhodnúť o rozdelení a pou-
žití financií v obci vo forme tzv. partici-
patívneho rozpočtu. Obec v roku 2021 
vyčlenila pre projekty občanov až 9 900 
eur. V rámci výzvy obec vyzvala obča-
nov vymyslieť projekty, ktoré im v obci 
chýbajú: či už na skrášlenie verejného 
priestoru, na zorganizovanie športo-
vého či kultúrneho podujatia, alebo na 
rozbehnutie aktivity či krúžku, ktorý v 
obci občanom chýba. Výzva je určená 
pre všetky vekové či spoločenské kategó-
rie bez rozdielu. V roku 2021 sa zapoji-
lo do projektu až 11 nápadov, z ktorých 
občania vo verejnom hlasovaní svojimi 
hlasmi podporili viac než polovicu pro-
jektov. Medzi ľuďmi sa najviac ujali tieto 
projekty:

1. Plot, ktorý žije od predkladateľa ZŠ 
Lozorno
2. Školský dvor - oáza radosti, hier 
a šťastia od predkladateľa MŠ Lo-
zorno
3. Doplnenie mobiliáru v parku Ko-
zinec od predkladateľov rodiny Šedi-
vých a rodiny Horváthových
4. Vytancuj si svoj strom od pred-
kladateľa Mažoretky SOFFI Lozorno
5. Bez čoho nie sú Vianoce? od pred-
kladateľa KC Muškát v spolupráci s 
rodinou Abelovou
6. Posedenie na Kubinovom kríži 
od predkladateľov Martiny Tvrdoňo-
vej a Milana Hubeka

Všetky projekty boli zrealizované v roku 
2021, okrem posedenia na Kubinovom 
kríži, ktoré je už nachystané a bude zre-
alizované hneď zjari po oteplení. 

Predstavujeme vám jednotlivé projekty:

1. Plot, ktorý žije (predkladateľ ZŠ Lo-
zorno)

Našou motiváciou bolo skrášliť areál 
školy, vniesť do prostredia prvky s ná-
učnou tematikou a zvýšiť povedomie o 
chránenej oblasti CHKO Malé Karpaty, 
ktorej súčasťou je aj Lozorno. S projek-
tom „Plot, ktorý žije“ sme dosiahli zvý-
šenie povedomia náučno-prírodoved-
ných informácií o CHKO Malé Karpaty. 
Spolu so žiakmi sme vytvorili náučné 
tabule a sprístupnili ich pre ďalších spo-
lužiakov a pre každého návštevníka 
školského areálu. Veľkým prínosom 
pre nás bola osobná návšteva v stredis-
ku Štátnej ochrany prírody v Modre. 
Odborní pracovníci nám poskytli cen-
né rady pri výbere chránených druhov 
rastlín a živočíchov, ktoré sa nachádzajú 
v okolí Lozorna. Hmyzie domčeky budú 
využité pre mnohé druhy užitočného 
hmyzu, ktoré tam nájdu vhodné úkryty. 
Tieto naše hmyzie „hotely“ sú dôležité 

k udržaniu biologickej rovnováhy a bio-
diverzity v prírode. Našou snahou bolo 
docieliť zmenu myslenia a správania sa 
žiakov voči prírode. Plot, ktorý žije, ukrý-
va aj schránku pre vzájomné odkazy.

2. Školský dvor - oáza radosti, hier a 
šťastia (predkladateľ MŠ Lozorno)

Materská škola v spolupráci s rodičov-
ským združením čiastočne zrevitali-
zovala areál školského dvora a skrášlila 
verejný priestor pre všetky deti, ktoré 
navštevujú a v budúcnosti budú navšte-
vovať materskú školu. Cieľom projektu 
bolo zabezpečiť deťom v materskej škole 
ihrisko, ktoré bude bezpečné, zaujímavé 
a pre všestranný rozvoj atraktívne. Z do-
tácie od obce v rámci participatívneho 
rozpočtu zaobstarali dva hracie prvky 
– pyramídu a vláčik z agátového dreva.

3. Doplnenie mobiliáru v parku Ko-
zinec (predkladateľ rodina Šedivých a 
Horváthových)

V rámci projektu sa podarilo zveľadiť 
a zatraktívniť verejné priestory parku 
Kozinec, ktoré slúžia rodinám s deťmi, 
mládeži, ale aj seniorom na strávenie 
voľného času v peknom prostredí. Cie-

ľom projektu bolo doplnenie mo-
biliáru v parku. Pod jestvujúcim 
altánkom bol nevyužitý priestor, 
ktorý sa teraz doplnil o drevený 
stôl s lavicami vyrobený na mieru, 
ktorý môže slúžiť na stretnutia ro-
dín s deťmi, zorganizovanie osla-
vy, piknik. Parková lavička bola 
osadená pri lanovej dráhe, kde do-
posiaľ chýbala možnosť sedenia. V 
parku sa nainštaloval aj stojan na 
bicykle, ktorý tu taktiež chýbal. Z 
ušetrených peňazí bola doplnená 
aj zeleň a vianočná dekorácia pri 

okrasnom vozíku na začiatku obce, o 
ktorý sa tiež tieto dve rodiny starajú.

4. Vytancuj si svoj strom (predkladateľ 
Mažoretky SOFFI Lozorno)

Zrealizované projekty Enem pro Lozorno 2021

pokračovanie na str. 17
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Cieľom tohto projektu je, aby si naše deti 
a mládež začali uvedomovať aká dôleži-
tá je v našom živote príroda, preto sme 
zorganizovali náš tradičný galavečer, kde 
z dobrovoľného vstupného sa nakúpili 
sadenice stromčekov a každá mažoretka 
si za pomoci svojich rodičov zasadila 
v lese svoj vlastný stromček, ktorý je 
označený aj jej menom. V nezalesnenej 
časti obvodu Ostrovec (Obora) bolo tre-
ba urobiť výsadbu stromčekov, ktorú ne-
museli realizovať pracovníci lesnej sprá-
vy, ale urobili to za nich naše mažoretky 
s rodičmi s tým, že ku každej sadenici 
je pripevnený drevený stĺpik, na ktorom 
je visačka s menom mažoretky, ktorá ho 
vysadila, a tak pri prechádzke lesom sa 
vždy môže každá mažoretky ísť pozrieť, 
ako rastie práve ten jej stromček. Do 
projektu sa zapojili všetky mažoretky v 
počte 40 dievčatiek spolu so svojimi ro-
dičmi t.j. celkovo sa na akcii zúčastnilo 
65 ľudí. Celkovo sa vysadilo 60 ks sade-
níc stromčekov - konkrétne: buk lesný, 
javor horský a smrekovec opadavý. Diev-
čatká spoznali časť extravilánu obce - 
Skalka a jej okolie. Vysadili sme sadenice 
na rozlohe 0,05 - 0,10 ára a tým pomohli 
nielen lesnej správe u nás v Lozorne, ale 
hlavne prírode k jej revitalizácii. 

5. Bez čoho nie sú Vianoce? (predkla-
dateľ KC Muškát v spolupráci s rodinou 
Abelovou)

Obec doteraz nemala svoj „Betlehem“, 
ktorý je symbolom Vianoc. Táto vianoč-

ná „dekorácia“ so silným posolstvom 
bude v obci každoročne postavená po-
čas celého Adventu a Vianoc a pomôže 
prispieť ku krajšej vianočnej atmosfére 
v obci. Tento krásny, ručne vyrezávaný 
Betlehem bude na viditeľnom a dostup-
nom mieste, aby sa ľudia počas pre-
chádzky po Lozorne mohli pri ňom pris-

taviť a pripomenúť 
si krásny príbeh 
Vianoc a narodenia 
Ježiška. Z doteraj-
šieho rozpočtu sa 
podarilo spraviť: sv. 
rodinu (Mária, Jo-
zef, Ježiško) a jedné-
ho pastiera s dvomi 
ovečkami. Postavič-
ky sú z kvalitného 
javorového dreva. 
Veľkosť postáv je 
50 cm. Sú umiest-
nené v „maštaľke“, 

domčeku so strechou, aby boli chrá-
nené v prípade zlého počasia. Rodina 
Abelová sprostredkovala a zabezpečila 
realizáciu projektu. Samotné postavičky 
vyrezali umeleckí rezbári: Jozef Barta z 
Bratislavy, Alojz Machaj z Plaveckého 
štvrtka a Miroslav Kinder z Brodského. 

Do budúcna sa ráta s jeho dokončením 
- doplnením postavičiek troch kráľov a 
zvieratiek.

6. Posedenie na Kubinovom kríži 
(predkladateľ Martina Tvrdoňová a Mi-
lan Hubek)

Zámerom projektu bolo vytvoriť miesto 
pre oddych, hru, relax, stretávanie sa 
ľudí prostredníctvom osadenia mobiliá-
ru na mieste, kde sa nenachádza miesto 
na posedenie. Mobiliár bude osadený 
pod gaštanom, ktorý sa nachádza na Ku-
binovom kríži. Projekt bude realizovať 
firma Štúdio 21 s.r.o., ktoré zabezpečí do-
voz a osadenie posedenia. Momentálna 
situácia - mobiliár je zakúpený, aktuálne 
sa nachádza na sklade u dodávateľa Stu-
dio 21. Dodávateľ spolufinancuje osade-
nie mobiliáru (v hodnote 750 €). Osade-
ný bude v priebehu februára (akonáhle 
sa oteplí).

Za každým projektom je nápad a tvo-
rivosť, kus práce aj vzájomnej spolu-
práce, všetko z nadšenia a lásky ľudí a 
pre ľudí. Každý nápad a návrh je dobrý, 
čo je doma to sa počíta. Všetkým reali-
zátorom týchto vydarených projektov 
ĎAKUJEME a veríme, že aj rok 2022 
prinesie veľa dobrých nápadov a pro-
jektov, ktoré prispejú ku krajšiemu a 
lepšiemu Lozornu. 

Spracovala: Jana Karovičová 
kancelária starostu

dokončenie zo str. 16

Každá mažoretka pri svojom posadenom stromčeku

Majstri rezbári: Jozef Barta a Alojz Machaj

Do sadenia stromčekov sa zapojili celé rodiny
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Pre účel zverejnenia CP v Spravodaji už bohužiaľ nie sú generované cestovné poriadky vo formáte výpisu, na ktorý boli ľudia 
zvyknutí z minulosti. Od 15.11.2021 sa zmenou dopravcu prešlo na zastávkové vývesky v takzvanom MHD formáte, aby sa zjed-
notili s ďalším partnerom v rámci IDS BK a taktiež aby cestujúcim priniesli väčšiu prehľadnosť. Nové cestovné poriadky sú 
generované pre každú linku zvlášť aj s uvedením nácestných zastávok.

Obec Lozorno po novom od 15.11.2021 obsluhujú 4 nasledujúce linky:

Vzhľadom na obmedzenú kapacitu Spravodaja vám prinášame len cestovný poriadok liniek 245 smer Malacky a smer Bratisla-
va a 269 smer Bratislava a smer Rohožník.

Obe linky sú v špičke pracovných dní posilnené o odchody na iných linkách - spojenie s Malackami je posilnené linkou 235 a 
spojenie s Bratislavou je posilnené linkou 209. 

Vzhľadom na výpadky spojov a často sa meniace cestovné poriadky liniek odporúčame využívať na vyhľadávanie spojení apliká-
ciu Integrovaného dopravného systému Bratislavského kraja. Vyhľadávač spojov nájdete na: https://bit.ly/3paBYVK

Nový cestovný poriadok, platný od 12.12.2021

235 Jablonové – Lozorno – Plavecký Štvrtok – Malacky

linka premáva len v špičke pracovných dní a zabezpečuje priame spojenie s Malackami

269 Bratislava – Stupava – Lozorno – Jablonové – Pernek – Kuchyňa – Rohožník

linka zabezpečuje spojenie Lozorna s Bratislavou celodenne celotýždenne v hodinovom intervale

209 Bratislava – Lozorno – Jablonové – Pernek – Kuchyňa – Rohožník

doplnková expresná linka k linke 269, premáva len v špičke pracovných dní medzi Bratislavou a Lozornom po diaľnici mimo 
Stupavu

245 Bratislava – Stupava – Lozorno – Malacky

linka premáva celotýždenne. V špičke pracovných dní obsluhuje logistický park Lozorno, P3 Logistic park a počas víkendov 
zachádza do obce na zastávku Lozorno, Obecný úrad (predtým Lozorno, pož. zbroj) a v tomto čase tak supluje nepremávajúcu 
linku 235 a zabezpečuje spojenie Lozorna s Malackami a dopĺňa taktiež spojenie Lozorna s Bratislavou

Platí od Effective: 12.12.2021

www.idsbk.sk
Prepravný poriadok IDS BK:

+421 915 733 733
Drieňová 31, 821 01 Bratislava

ARRIVA Mobility Solutions, s.r.o.
Dopravca Operator:

Malacky, Žel. stanica

Pracovný deň
Work day

Voľný deň
Wknd, holiday

03
04
05 06
06
07
08
09
10 56A

11
12 56A

13
14
15
16
17
18 56A

19 56A

20 56A

21 56A

22 56A

23
00

03
04
05
06 56A

07
08 56A

09
10 56A

11
12 56A

13
14 56A

15
16 56A

17
18 56A

19 56A

20 56A

21
22 56A

23
00

z Bratislava, AS 100
Bratislava, Račianske mýto 100
Bratislava, Patrónka 100

x Bratislava, Stn. Lamač 101
Bratislava, Vrančovičova 101
Bratislava, Hodonínska 101
Bratislava, Pri krematóriu 101
Bratislava, Krče 101
Stupava, Mást 215
Stupava, Škola 215
Stupava, Centrum 215

z Stupava, Aut. stanica 215
Stupava, Pod kopcami 215
Stupava, Rozvodňa 215

0 Lozorno, Obecný úrad 225
5 Lozorno, P3 Logistic Park 225
8 Lozorno, Autopriemyselný park 225

10 Plavecký Štvrtok, Kamenný mlyn 235
12 Plavecký Štvrtok, Rázcestie 235
14 Plavecký Štvrtok, Kozánek 245
15 Plavecký Štvrtok, Vampil 245
16 Malacky, Kompostáreň 255
18 Malacky, Sídlisko Juh 255
19 Malacky, M. R. Štefánika 255
22 Malacky, Pomník padlých 255
24 x Malacky, Žel. stanica 255

min Zastávka Stop Fare zoneZóna

A - nejde cez zastávku Lozorno, P3 Logistic Park
Všetky zastávky sú na znamenie

Platí od Effective: 12.12.2021

www.idsbk.sk
Prepravný poriadok IDS BK:

+421 915 733 733
Drieňová 31, 821 01 Bratislava

ARRIVA Mobility Solutions, s.r.o.
Dopravca Operator:

Bratislava, AS

Pracovný deň
Work day

Voľný deň
Wknd, holiday

03
04
05
06
07
08
09 57
10
11 57
12
13
14
15
16
17
18 57S

19 57
20
21 57
22
23 425
00

03
04
05 57
06
07 57
08
09 57
10 47
11 57
12
13 57
14
15 57
16
17 57
18 57S

19 57
20
21 57
22
23 426
00

x Malacky, Žel. stanica 255
Malacky, Okresný súd 255
Malacky, Sídlisko Juh 255
Malacky, Kompostáreň 255
Plavecký Štvrtok, Vampil 245
Plavecký Štvrtok, Kozánek 245
Plavecký Štvrtok, Rázcestie 235
Plavecký Štvrtok, Kamenný mlyn 235
Lozorno, Autopriemyselný park 225

0 Lozorno, Obecný úrad 225
4 Stupava, Rozvodňa 215
7 Stupava, Pod kopcami 215

10 z Stupava, Aut. stanica 215
12 Stupava, Centrum 215
14 Stupava, Škola 215
15 Stupava, Mást 215
19 Bratislava, Krče 101
23 Bratislava, Pri krematóriu 101
24 Bratislava, Hodonínska 101
26 Bratislava, Vrančovičova 101
28 x Bratislava, Stn. Lamač 101
32 Bratislava, Patrónka 100
37 x Bratislava, Pod stanicou 100
40 Bratislava, Račianske mýto 100
47 z Bratislava, AS 100

min Zastávka Stop Fare zoneZóna

S - ide len do zastávky Stupava, Aut. stanica
Všetky zastávky sú na znamenie
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Platí od Effective: 12.12.2021

www.idsbk.sk
Prepravný poriadok IDS BK:

+421 915 733 733
Drieňová 31, 821 01 Bratislava

ARRIVA Mobility Solutions, s.r.o.
Dopravca Operator:

Rohožník, Sídlisko

Pracovný deň
Work day

Voľný deň
Wknd, holiday

03
04
05 55
06 25 45@ba

07 25
08 25
09 25
10 25
11 25
12 25
13 25 45@

14 25
15 25
16 25
17 25 45@

18 25
19 25
20 25
21 25
22 25
23 25
00 25@

03
04
05
06 25
07 25
08 25
09 25
10 25
11 25
12 25
13 25
14 25
15 25
16 25
17 25
18 25
19 25
20 25
21 25
22 25
23 25
00

z Bratislava, AS 100
Bratislava, Račianske mýto 100
Bratislava, Patrónka 100

x Bratislava, Stn. Lamač 101
Bratislava, Vrančovičova 101
Bratislava, Hodonínska 101
Bratislava, Pri krematóriu 101
Bratislava, Krče 101
Stupava, Mást 215
Stupava, Škola 215
Stupava, Centrum 215

z Stupava, Aut. stanica 215
Stupava, Rozvodňa 215

0 Lozorno, Obecný úrad 225
2 @ Lozorno, Základná škola 225
2 Lozorno, Karpatská 225
7 Jablonové, Centrum 239

13 Pernek, Obecný úrad 249
15 Kuchyňa, Horný dvor 259
17 Kuchyňa, Škola 259
18 Kuchyňa, Kostol 259
20 Kuchyňa, Rázcestie Vývrat 259
21 Rohožník, Priehrada 269
25 Rohožník, Tesco 269
27 Rohožník, Sídlisko 269

min Zastávka Stop Fare zoneZóna

@ - do takto označenej zastávky premávajú iba zhodne
označené spoje. Ide len do zastávky Lozorno, Základná
škola

ba - nepremáva od 23.12. do 7.1., 4.2., od 28.2. do 4.3., od
14.4. do 19.4., od 1.7. do 2.9. a od 28.10. do 31.10.
Všetky zastávky sú na znamenie

Platí od Effective: 12.12.2021

www.idsbk.sk
Prepravný poriadok IDS BK:

+421 915 733 733
Drieňová 31, 821 01 Bratislava

ARRIVA Mobility Solutions, s.r.o.
Dopravca Operator:

Bratislava, AS

Pracovný deň
Work day

Voľný deň
Wknd, holiday

03
04 19 59
05 29 59
06 29 59ba
07 29
08 29
09 29
10 29
11 29
12 29
13 29
14 29
15 29
16 29
17 29
18 29
19 29
20 29
21 29
22
23
00

03
04 19
05 29
06 29
07 29
08 29
09 29
10 29
11 29
12 29
13 29
14 29
15 29
16 29
17 29
18 29
19 29
20 29
21 29
22
23
00

Rohožník, Sídlisko 269
Rohožník, Tesco 269
Rohožník, Priehrada 269
Kuchyňa, Rázcestie Vývrat 259
Kuchyňa, Kostol 259
Kuchyňa, Škola 259
Kuchyňa, Horný dvor 259
Pernek, Obecný úrad 249
Jablonové, Centrum 239
Lozorno, Karpatská 225
Lozorno, Základná škola 225

0 Lozorno, Obecný úrad 225
4 Stupava, Rozvodňa 215
8 z Stupava, Aut. stanica 215

10 Stupava, Centrum 215
12 Stupava, Škola 215
13 Stupava, Mást 215
17 Bratislava, Krče 101
21 Bratislava, Pri krematóriu 101
22 Bratislava, Hodonínska 101
24 Bratislava, Vrančovičova 101
26 x Bratislava, Stn. Lamač 101
30 Bratislava, Patrónka 100
35 x Bratislava, Pod stanicou 100
38 Bratislava, Račianske mýto 100
45 z Bratislava, AS 100

min Zastávka Stop Fare zoneZóna

ba - nepremáva od 23.12. do 7.1., 4.2., od 28.2. do 4.3., od
14.4. do 19.4., od 1.7. do 2.9. a od 28.10. do 31.10.
Všetky zastávky sú na znamenie

Platí od Effective: 12.12.2021

www.idsbk.sk
Prepravný poriadok IDS BK:

+421 915 733 733
Drieňová 31, 821 01 Bratislava

ARRIVA Mobility Solutions, s.r.o.
Dopravca Operator:

Malacky, Žel. stanica

Pracovný deň
Work day

03
04
05 33
06
07 03&ba 03bb
08 33
09
10
11
12
13
14 33
15 33ba
16 33
17
18
19
20
21
22
23
00

Jablonové, Turecký Vrch 239
Jablonové, Pod Tureckým vrchom 239
Jablonové, Jablonovský potok 239
Jablonové, Obecný úrad 239
Jablonové, Centrum 239
Lozorno, Karpatská 225
Lozorno, Základná škola 225

0 Lozorno, Obecný úrad 225
4 Lozorno, Autopriemyselný park 225
6 Plavecký Štvrtok, Kamenný mlyn 235
9 Plavecký Štvrtok, Budovy 235

10 x Plavecký Štvrtok, Žel. stanica 235
11 Plavecký Štvrtok, Budovy 235
14 Plavecký Štvrtok, Kozánek 245
15 Plavecký Štvrtok, Vampil 245
16 Malacky, Kompostáreň 255
19 & Malacky, ZŠ Štúrova 255
21 Malacky, Sídlisko Juh 255
22 Malacky, M. R. Štefánika 255
23 & Malacky, ZŠ Dr. J. Dérera 255
25 Malacky, Pomník padlých 255
27 x Malacky, Žel. stanica 255

min Zastávka Stop Fare zoneZóna

& - cez takto označené zastávky idú iba zhodne označené
spoje.

ba - nepremáva od 23.12. do 7.1., 4.2., od 28.2. do 4.3., od
14.4. do 19.4., od 1.7. do 2.9. a od 28.10. do 31.10.

bb - premáva od 23.12. do 7.1., 4.2., od 28.2. do 4.3., od 14.4.
do 19.4., od 1.7. do 2.9. a od 28.10. do 31.10.
Všetky zastávky sú na znamenie

Platí od Effective: 12.12.2021

www.idsbk.sk
Prepravný poriadok IDS BK:

+421 915 733 733
Drieňová 31, 821 01 Bratislava

ARRIVA Mobility Solutions, s.r.o.
Dopravca Operator:

Bratislava, AS

Pracovný deň
Work day

03
04 59
05 19 39ba 59
06 19 39ba 59
07
08
09
10
11
12
13 59
14 59
15 59
16 59ba
17
18
19
20
21
22
23
00

Rohožník, Sídlisko 269
Rohožník, Tesco 269
Rohožník, Priehrada 269
Kuchyňa, Rázcestie Vývrat 259
Kuchyňa, Kostol 259
Kuchyňa, Škola 259
Kuchyňa, Horný dvor 259
Pernek, Obecný úrad 249
Jablonové, Centrum 239
Lozorno, Karpatská 225
Lozorno, Základná škola 225

0 Lozorno, Obecný úrad 225
21 Bratislava, Patrónka 100
26 x Bratislava, Pod stanicou 100
29 Bratislava, Račianske mýto 100
36 z Bratislava, AS 100

min Zastávka Stop Fare zoneZóna

ba - nepremáva od 23.12. do 7.1., 4.2., od 28.2. do 4.3., od
14.4. do 19.4., od 1.7. do 2.9. a od 28.10. do 31.10.
Všetky zastávky sú na znamenie
Spoje prechádzajú medzi zastávkami Lozorno, Obecný
úrad a Bratislava, Patrónka a späť cez tarifné zóny 215 a
101.
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Obrázky žiakov výtvarného odboru Súkromnej základnej umeleckej školy Lozorno

Linda Rückschlossová, 6 rokov (3. miesto v súťaži Anjel Vianoc) Lucia Stangová, 14 rokov

Roman Tyleš, 6 rokov Ema Bieliková, 10 rokov


